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Szám: I/154-7/2024. 

 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

 

Készült:   Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének a 2024. december 18-án  

15.00 órakor a Városháza dísztermében (2890 Tata, Kossuth tér 1.) megtartott 

közmeghallgatásáról. 

 

Jelen vannak: Michl József polgármester 

   Kvittung Dániel alpolgármester 

 Dr. Szerencsi Richárd alpolgármester 

 

Bányai Tihamér, Boglári Zoltán, Gönczy Mihály, Komondi Ágnes, Könyves Gusztáv, Szalay 

Ildikó és Szekeres Aliz képviselők 

 

Távolmaradását előzetesen bejelentette: Hörömpöli Éva 

 Robozné Schőnfeld Zsuzsanna 

 

Jelen van továbbá 
dr. Horváth József jegyző, 

dr. Korencsi Melinda Jegyzői kabinetvezető, 

Bálint Anita Humánszolgáltatási iroda vezetője, 

Fesselné Harsányi Marietta Adó és pénzügyi iroda vezetője, 

Lakos Zsuzsanna Városfejlesztési és projekt iroda vezetője, 

Mürkl Levente Környezetvédelmi és városüzemeltetési iroda vezetője, 

dr. Bakos Zsolt Városépítészeti és vagyongazdálkodási iroda vezetője, 

Dankó Anikó szervezési ügyintéző, 

Szendi Krisztián szervezési ügykezelő,  

valamint a mellékelt jelenléti ív szerint. 

 

 

Az ülésre meghívást kapott: 

Dr. Kancz Csaba a KEV Kormányhivatal főispánja 

Bencsik János, a Tatai-medence országgyűlési képviselője  

Ströcker Zoltán, a Tatai Járási Hivatal vezetője 

Debreczeni István r. ezredes, rendőrségi tanácsos, a Tatai Rendőrkapitányság vezetője  

Stamler Jánosné könyvvizsgáló, ASC Adószakértő Kft. 

Vereckei Judit a Tatabányai Tankerületi Központ igazgatója 

Tatai Német Nemzetiségi Önkormányzat Elnöke 

Tatai Lengyel Nemzetiségi Önkormányzat Elnöke 

Tatai Roma Nemzetiségi Önkormányzat Elnöke 

Dr. Vízkeleti András díszpolgár 

prof. Dr. Nemes Lajos díszpolgár 

Kótai László díszpolgár 
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Bohács Gyuláné díszpolgár  

Dr. Béres György díszpolgár 

Császár Angéla díszpolgár 

Pitti Katalin díszpolgár 

dr. Turczi István díszpolgár 

Sylvester Edina díszpolgár 

Tompa Andor díszpolgár 

Elsner László díszpolgár 

Prof. Dr. Kerekes Sándor díszpolgár 

Soltész István díszpolgár 

dr. Friedrich Gábor díszpolgár 

Kirschner József díszpolgár 

E. Szabó Margit díszpolgár 

Acsainé Dávid Ágnes díszpolgár 

Labanc Györgyi díszpolgár 

Németh Tamás János díszpolgár 

Sárközi József díszpolgár 

Tatai Járási Ügyészség Vezetője dr. Balogh Anikó 

Tatai Járásbíróság Elnöke dr. Király Szonja  

MH Klapka György 1. Páncélosdandár Parancsnoka Tóth István ezredes 

Tata és Térsége Civil Társulás elnöke 

Tatai Evangélikus Egyházközség 

Tatai Református Egyházközség 

Szent Imre Plébánia 

Szent Kereszt Plébánia 

Horváth Tünde Csilla a Humán Bizottság nem képviselő tagja 

Dr. Varga András a Humán Bizottság nem képviselő tagja 

Juhász Tamás a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság nem képviselő tagja 

Kiss Tamás a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság nem képviselő tagja  

László Tamás a Városfejlesztési, Városüzemeltetési és Környezetvédelmi Bizottság nem képviselő 

tagja 

Klement Diána a Városfejlesztési, Városüzemeltetési és Környezetvédelmi Bizottság nem 

képviselő tagja 

Ballabás Gábor a Városfejlesztési, Városüzemeltetési és Környezetvédelmi Bizottság nem 

képviselő tagja 

Schenk Attila a Városfejlesztési, Városüzemeltetési és Környezetvédelmi Bizottság nem képviselő 

tagja 

24 ÓRA megyei napilap 

Városkapu c. újság szerkesztősége 

 

 

Michl József polgármester szeretettel és tisztelettel köszöntök mindenkit a mai 

közmeghallgatáson. Eredeti tervük szerint 15.00 órakor kezdték volna ezt a közmeghallgatást, nem 

sikerült eltalálniuk az időpontot. A képviselő-testületi ülés hosszabb lett. Képviselőtársaival tízen 

vannak jelen a közmeghallgatáson, két képviselőtársunk, Hörömpöli Éva és Robozné Schőnfeld 

Zsuzsanna napközben jelezték, hogy erre az időpontra már biztos nem tudnak maradni, mert a 
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munkahelyükön van hivatalos elfoglaltságuk és kérték a felmentést. Mindegyikőjük karácsonyi 

előkészületi rendezvényen vesz részt. A mai ülést 18.20-kor megnyitja. 

Tisztelettel köszönti a mai közmeghallgatáson személyesen is megjelent tataiakat, azokat, akiket 

tanácskozási joggal hívtak meg, illetve ahogy említette már a tatai televízió nézőit, akik élő adásban 

ezt az alkalmat is követhetik. Képviselő-testületük a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 

törvény 54.§-ában foglaltaknak tesz eleget, amely szerint évente legalább egyszer meghirdetett 

közmeghallgatást tart az önkormányzat képviselő-testülete. Ezen a helyi lakosság és a helyben 

érdekelt szervezetek képviselői a helyi közügyeket érintő kérdéseket és javaslatokat 

fogalmazhatnak meg. A közmeghallgatás időpontját megelőzően lehetőséget kell biztosítani arra, 

hogy az érintettek írásban is javaslatot, kérdést tehessenek fel. A közmeghallgatáson megjelent 

tisztelt polgárokat arról tájékoztatja, hogy az eseményről, ahogy itt az előbb is elhangzott, hang-, 

és képfelvétel készül. Adatkezelési tájékoztatót helyeztek ki, az előtérben olvasható. Az a kérése, 

hogy aki ezzel kapcsolatban nincs tisztában a jogaival, vagy a lehetőségekkel, tegye meg, hogy 

elolvassa. A közmeghallgatásukról jegyzőkönyv, és ahogy említette, hangfelvétel is készül, az erre 

vonatkozó adatkezelési tájékoztatót szintén kihelyezték és a meghívó mellé is föltették a 

honlapjukra. Ezeket azért köteles elmondani, mert a jogszabály kötelezi arra, hogy erről 

tájékoztassa a jelenlévőket. Az a kérése, hogy elérhetőségüket a hivatal munkatársainak legyenek 

kedvesek megadni. Amennyiben itt a helyszínen nem tudnak választ adni, akkor a már említett 

módon, amit még nem mondott, ilyen formában 15 napon belül kötelességük válaszolni. Most nem 

lesznek könnyű helyzetben a karácsonyi ünnepek miatt, de minden esetben meg tudták tenni, hogy 

válaszoltak és ehhez szükségük van erre az adatra. Amennyiben nem tudnak itt válaszolni szóban, 

akkor írásban válaszolnak a feltett kérdésekre. Az írásbeli válaszuk is a kérdéssel együtt a 

jegyzőkönyv részét képezi. A kérdés is és a jegyzőkönyv is felkerül a város honlapjára. A teljes 

jegyzőkönyvvel együtt tájékoztatja a megjelenteket, hogy az önkormányzat hatályos SZMSZ-e 

szerint közmeghallgatáson a jelenlévők kizárólag helyi közügyekben, maximum kétszer ötperces 

időtartamban szólhatnak hozzá. Miután a képviselő-testület is ennyit csúszott, elnéző szokott lenni. 

Isten nyugosztalja Homoki nénit, aki simán félórás beszédben elmondta a véleményét, a javaslatait, 

azt is meghallgatták türelemmel. Mindenkit türelemmel végig fognak hallgatni. Jegyző úr volt 

kedves a jegyzetébe rögzíteni, hogy mivel december 30-tól január 1-jéig elrendelt igazgatási szünet 

miatt a válaszok megküldésére mindenképpen január hónapban kerül sor. A mai napra meghirdetett 

közmeghallgatásuknak a célja a fentieken túl, hogy az érdeklődők tájékoztatást kapjanak az alábbi 

témákról. Az egyik ilyen téma minden esetben a közmeghallgatás esetében a képviselő-testület 

tagjainak személyes beszámolója az elmúlt évi munkájukról és a polgármester hasonló 

beszámolója. A második pedig a lakossági kérdések és javaslatok. Az időpont megváltozására való 

tekintettel azt kéri képviselőtársaitól, hogy fordítsák meg a menetrendjüket, és miután így is, úgy 

is rögzítésre kerül ez a mai közmeghallgatásuk, először adjanak lehetőséget a megjelent tataiaknak 

a kérdésük, észrevételük feltételére. Ezt követi a személyes beszámolója képviselőtársainak, és a 

korábban írásban megküldött kérdésekre pedig írásban fognak válaszolni, és ezzel talán 

mindenkinek segítenek egy kicsit. Mindenki precízen megkapja a válaszát és minden olvasható 

lesz a honlapon, amint elkészülnek, a jegyzőkönyvből, az a kérdése képviselőtársaihoz, hogy ez 

így a számukra elfogadható-e. Kéri, hogy kézfelemeléssel jelezze, aki így a napirendet elfogadja. 

 

Hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a korábban írásban megküldött meghívó szerinti 

napirendi pontot, az elhangzott módosítással, az alábbiak szerint, 
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mellyel a képviselő-testület jelenlévő 10 tagja egyhangú, 10 igen szavazattal egyetért és a 

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

435/2024. (XII.19.) határozata 

a 2024. december 18-i közmeghallgatás 

napirendi pontjainak meghatározásáról 

 

Tata Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a mai ülésén, a jegyzőkönyv mellékletét 

képező I/154-1/2024. sz. meghívón szereplő témákat tárgyalja az alábbiak szerint: 

 

N A P I R E N D: 

 

1. Lakossági kérdések, javaslatok 

 

2. A helyi önkormányzati képviselők és a polgármester beszámolója a 2024. október 1-je utáni 

időszakról 

 

 

Michl József polgármester elmondja egyhangú igennel elfogadták a napirendet.  

 

1. Napirendi pont 

Lakossági kérdések, javaslatok 

 

Michl József polgármester Tisztelt képviselő-testület, kedves vendégek, akkor az a kérése, hogy 

az előbb elmondott formai követelményeket figyelembe véve, aki kérdést tesz föl, vagy 

hozzászólása van, az a kérése, üljön ide a mikrofonhoz, hogy a jegyzőkönyv számára a 

hangrögzítés megtörténhessen jó minőségben, és a nevét, lakcímét tegye meg, hogy bemondja, 

amennyiben kívánja. Ha nem mondja be a nevét, lakcímét, akkor erre is joga van, akkor 

természetesen nem tudnak neki személyesen válaszolni, hanem a jegyzőkönyvbe kerül be a válasz, 

az előbb említett kihirdetéssel, mármint hogy fölkerül a honlapra, majd a kérdése és a válasza. 

Tisztelettel kérdezi, hogy van-e a jelenlevők közül valaki, akinek személyesen van kérdése, 

felszólalása a közmeghallgatás keretén belül.  

 

1.Kérdező - Tóth Elek, Tata, Komáromi út 22. tisztelettel köszönti a testületet és engedjék meg, 

hogy még mielőtt elkezdené, akkor kellemes karácsonyi ünnepeket és boldog újévet kíván a 

testületnek és sikeres tevékenységet. A következő ügyben szeretne hozzászólni. Végignézte reggel 

9 óra óta a képviselő-testület ülését, nem egy egyszerű dolog, az biztos. Azt látta, és felvetődött két 

területnek a kérdése, egyik kérdése, a Városgazda Nonprofit Kft. ügyvezetőjének az ügye. 

Egyetlenegy kérdése van, itt elhangzott az, hogy a hölgy, Nikoletta a könyvelést is végezte a 

cégnek. Ebből adódóan a kérdése a következő, párhuzamosan végezte evvel az ügyvezetői 

tevékenységével és ezért külön juttatást kapott-e. Tudniillik nem tűnik ki a megbízásból az, hogy 

a feladata ellátása mellett bízta meg, vagy a feladata ellátásától felmentve bízta meg, ez nem tűnik 

ki. Erre kérne egyszer egy választ, és akkor, ha véletlenül a feladat ellátása mellett ez hogyan fér 
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össze, mint egy ügyvezető és a könyvelő. Tudniillik egy magáncégnél hogyha saját maga csinálja 

a cége könyvelését, akkor a saját pénzével játszadozok, az belefér, de itt ugye az adópénzekről van 

szó, ami tulajdonképpen van. Ez lenne az első kérdés. Akkor erre megkapja először a választ, vagy 

utána mondja a többit is. 

 

Michl József polgármester kéri, hogy a többi kérdést is tegye fel, és akkor egyben válaszol.  

 

1.Kérdező - Tóth Elek, Tata, Komáromi út 22. - a pályázatokkal kapcsolatban megmondja 

őszintén, különösen megnézte a nyolcast, megnézte a szaunapályázatot. Ne tessék mondani, 

megmondja őszintén, hogy különösen a szauna pályázatot nézve az egy nagyon jó anyag 

jogászoknak, kezdő jogászoknak, hogy mit nem szabad kiírni, hogy nem szabad kiírni egy 

pályázatot. Mondja ezt azzal, hogy 5 és fél éves tapasztalata van pályázati kiírással, az ÁPV Rt. 

annak idején szárnyai alatt, ahol irodavezetői beosztásig ment, tehát azért valami fogalma van róla. 

Először is kezdjék a két pályázat kiírását, az első teljesen más címmel jelent meg, majd a második 

pályázatnál beemelésre került a terület alatt a büfé alatti földterület bérbeadása, meg a napozó alatti 

földterület bérbeadása. Na most ezt akárhogy is nézi, tulajdonjogi problémákat vet föl ezek szerint. 

A kérdése a következő, hogy a bérlővel kapcsolatban ez a tulajdonátrendezés hogyan történt meg. 

Tudniillik a pályázatoknál általában az a jellemző, hogy valaki építeni akar a területére, a bérbeadó 

területére, ott megvannak a kritériumok, hogy milyen okmányokat kell benyújtani, hogyan, mint, 

miképp, és utána jön a következő dolog, hogyha azt elfogadja a testület, akkor azt megvalósíthatja, 

ebből adódóan ugye a bérleti díjból viszont az 50 százalékot szépen lelakhatja. Ez eddig tiszta, 

hogy lelakhatja. Akkor innen egy picit át akar csak csapni, hogy egybe legyenek, a bérleti 

szerződésbe. A bérleti szerződésből nem tűnik ki, hogy ez a lelakás a cégek vonatkozásában hogyan 

történik, vagy magánszemély vonatkozásában. Tudniillik, ha áfa-körbe tartozó a cég, a benyújtott 

számlája után az áfa visszaigénylése megvan neki és akkor most a visszatérítést az önkormányzat 

az ilyen cégeknek a bruttó számla után teszi, vagy a nettó számla után teszi, a szerződésben nincs 

rögzítve. A másik dolog azt mondja a következő hiányzik neki, az, hogy ezekbe a pályázati 

kiírásokba, illetve szerződéstervezetekbe valahogy nem látja valahol a jobb sarokban vagy a bal 

sarokban egy jogásznak a kis szignóját, aki ezt átnézi, mert akkor talán nem történhetett volna meg 

egy olyan, hogy például olyan dolog van bent, hogy a pályázó – pillanat, ez egy nagyon jó dolog, 

ez neki nagyon tetszik- magyarul a pályázó hitelesített, pályázó által, pályázó által hitelesített 

okmányokat nyújtson be. A közjegyző által hitelesített okmányokat kell benyújtania a pályázónak, 

nem a pályázó által hitelesítetteket. És akkor ezt nem ragozza tovább, aki akarja átnézheti, mert itt 

van. Aztán az időpontok se stimmelnek benne, mer az elsőnél egy hónappal később jelent meg. Az 

az Önök lapján azt mondja szeptember 4-én, a kiírás azt mondja, október 3-án jelent meg, 13-án 

kell beadni a pályázatot. Na most, hogyha azt mondja, hogy a megjelentetésnél minimum 15 nap, 

maximum 30 napon keresztül kell megjelentetni a pályázatot. Ez benne van azt hiszi a 

szabályzatban, a közbeszerzési szabályzatban. Az is benne van, hogy hol kell megjelentetni. Ott 

nem jelent meg. Ettől kezdve a pályázat 2 nap múlva, mikor ez fölfedezésre került, ennek a 

pályázati anyaga visszavonásra került, majd 2 nap múlva fölkerült egy másik dátummal, ami már 

passzolt hozzá. De hát a pályázat abszolút nem lett megváltoztatva, sőt, valami nagy riadalomból 

már a szerződéstervezet se került föl a pályázatra. Ez az első. Utána jött a második, a földterületes 

pályázat. Nem akarja tovább ragozni, azt hiszi mondjuk ebben a pillanatban ennyi elég erről, de ha 

valaki részleteibe akarja tenni, nagyon szívesen különben kielemzi vele. Következő kérdése, a 

pályázatoknál, bérbeadásnál van-e szakértői szakvélemény ahhoz, hogy milyen ár volt, hogyan 

kell, mennyiért lehet bérbe adni a pályázatot. Tudniillik úgy tudja, hogy az állami és önkormányzati 
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vagyonok bérbeadásánál általában kérni kell szakvéleményt, tegyék fel, hogy általában azért kell 

kérni, mert ugye a forgalmi érték alatt nem lehet bérbe adni, vagy bérbe lehet adni, de külön meg 

kell indokolni, hogy miért alacsonyabb áron adja bérbe. Ez az egyik dolog. Magyarul hiányosak 

neki azok a dokumentumok, hiányoznak mellé. Aztán a következő dolog, a szaunával kapcsolatban 

még mondta Polgármester úr, bemondta itt, illetve a tévé nyilvánosságra mondta, hogy most aztán 

a tatai polgárok megköszönhetik ezt, hogy nem lett elfogadva, mert aztán majd mehetnek máshova 

szaunázni az emberek. Na most el kéne dönteni, hogy akkor kinek a tulajdonában vannak most ott 

a Fényesen a szauna területén lévő anyagok. Világos, hogy a szék, most a büfét kérdezi, meg a 

napozóteret, kinek a tulajdonában van kérdése. Mert ha az önkormányzat tulajdonában vannak, az 

mondjuk akkor már jó lenne, mert a szerződésben, az előző szerződésben gondolja, hogy benne 

van, hogy hogyan lehet odatelepíteni egy ingatlant, hogy a területére odateszi. Tudniillik, ha a 

törvény vagy a jog azt is mondja, hogy ahova, akinek a területére teszi az ingatlant, tehát mint a 

bérbeadó területére tesz egy büfét, az tulajdonjogilag a bérbeadó tulajdonát fogja képezni, mert az 

ő területén van, vagy elviszi az illető, vagy elviszi, vagy az önkormányzat megállapodik vele, ott 

van és itt jön még, a pályázathoz visszacsatol, szóval egy pályázatban, elnézést kér, de azt kiírni 

már eleve, hogy az nem pályázhat, aki ezzel a Kft-vel nem egyezik meg a tulajdonossal, ez 

diszkriminatív. Aztán továbbmenve, az is diszkriminatív a pályázatban, hogy az nem adhat be 

pályázatot, akinek 3, vagy mit tudja hány év üzemeltetési gyakorlata van, szaunaüzemeltetés, büfé 

stb., azt bele lehet tenni, de az a bírálathoz lehet betenni, hogy a pályázat elbírálása hogyan történik. 

Akkor ehhez képest befejezésül bár még lenne sok, de hát azt hiszi, ebből ennyi elég, de hát hogyha 

valaki akarja, akkor nagyon szívesen még elmondja neki, ha a Polgármester úr is tudná neki 

mondani, akkor most hogy állnak ezzel a tulajdonrésszel, önkormányzati vagy nem. Erre aztán 

utána még egy gondolata lenne. Akkor utána jó. Mert Polgármester úr azt mondta, azt mondja egy 

bizottsági ülésen, azt hiszi a pénzügyin, itt van, azt hiszi Szekeres Aliz képviselő asszony tett föl 

Polgármester úrnak egy kérdést, hogy a 60 napot emeljék már meg 90-re, mert ha netalántán 

elmegy - talán gondolja emlékszik erre a kérdésre -, hogyha netalántán a bérlő elmegy, akkor 

legyen idő kiváltani ugye ezt a dolgot. És akkor a következőt válaszolta, abban az esetben, hogyha 

60 napnál kiderül, hogy nem kívánja tovább használni a szaunatermek berendezését és az ott lévő 

eszközök ottmaradnak, mert az az önkormányzat tulajdona, az önkormányzat a cégen keresztül is 

tudja üzemeltetni. Ez itt van jegyzőkönyvben, abból ki máshova. Meg kell kérdezze, akkor miért 

volt ez a megjegyzés, hogyha tudják, tehát a cégek tudják üzemeltetni ezt a szaunát, akkor miért 

volt az a megjegyzés, hogy ilyen, hogy mondja, nem volt éppen, hogy mondja, na nem mondja 

inkább el, de az a megjegyzés, hogy na most aztán megköszönhetik, ahhoz is mehet mindenki 

máshova szaunázni, még a vidékiek is. Ezt nem érti. Köszöni szépen a meghallgatást. 

 

Michl József polgármester megköszöni a fölvetéseket. Nem emlékszik, hogy a Kérdező ott ült 

ezen a pénzügyi bizottsági ülésen. Megkérdezi, hogy itt volt-e azon az ülésen. Csak ezt akarta újra 

igazoltatni, hogy jegyzőkönyv. Az az a jó, hogy elmondta, mert sokan kérik számon, hogy későn 

kerülnek föl a jegyzőkönyvek. Pontosan tudta olvasni. Köszöni szépen. Megkérdezi, hogy 

szeretne-e még mondani valamit, mert akkor megvárja, hogy befejezze.  

 

1. Kérdező - Tóth Elek, Tata, Komáromi út 22. - egy gondolata lenne még, mert itt mentek a 

pályázati kiírásokkal kapcsolatos dolgok, ez már nem ehhez tartozik. Elég sokat foglalkozott és 

csinálta egy 15 fős csapattal az ÁPV Rt. szárnyai alatt. Egy pályázatnak, egy ilyen nyílt pályázatnak 

a kiírása a startlövéstől a célszalag átszakításig a tervei szerint 132 nap volt ott, ebbe benne van az, 

hogy szakértői szakvélemény megkérdezése, pályázat megírása, itt tárgyalják, ott tárgyalják, 
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jogász átnézi, stb-stb., egészen addig, míg az igazgató vagy a vezérigazgató rá nem tette a szép 

kézírását arra, a hogy is hívják bérbeadási vagy értékesítési, vagy eladási okmányra.  

 

Michl József polgármester válaszul elmondja, a Városgazda Kft-nél párhuzamosan látta el a 

feladatokat az ügyvezető asszony, mellette a könyvelési feladatait is ellátta az ügyvezetői béréért, 

tehát nem volt külön fizetése. Erre válaszolt. A szauna pályázatával kapcsolatban, hogyha nyomon 

követte a mai ülésüket, akkor nagyon részletesen minden kérdésére válaszoltak ott. A FÜGE 

képviselői a Kérdező által elmondott kérdéseket szinte szó szerint föltették, tehát ezekre a 

kérdésekre ott válaszoltak, az egyes tételeket illetően is, tehát azt, amit a jelenlegi bérlő beruházott 

azon a területen, az arra vonatkozó megoldást is tartalmazta a pályázati kiírás is, meg a jelen 

testületi ülésen, az előző testületi ülésen, mármint ami most közmeghallgatás előtt volt, ott is 

kitértek erre. A konkrét kérdést volt nehéz kiérteni a felvezetőjéből, mert igyekezett röviden 

megfogalmazni a sok minden szempontot a bérbeadásaikkal kapcsolatban. Azt szeretné elmondani, 

hogy az elmúlt nagyon-nagyon sok évben egyetlenegy ilyen jellegű beszerzésük vagy 

bérbeadásukat semmilyen módon nem támadta meg senki, és semmilyen módon eljárást nem 

kellett indítani annak törvénytelensége vagy egyéb ok miatt. Ezzel csak azt szeretné elmondani, 

hogy most hagy ne menjen bele a részletekbe, de higgye el, hogy náluk is dolgoznak jogászok, 

dolgoznak olyan munkatársak, akik értenek legalább hasonló módon, mint ahogy Ön a pályázatok 

kiírásához és lehetőségük van további szakértőket bevonni egy-egy pályázat megfogalmazásába és 

kiírásába. Igyekeznek a lehető legkörültekintőbben ezeket a pályázatokat kiírni. Az, amit fölvetett 

például az előbb, hogy nem volt kitéve a pályázat, azért, mert arra a pályázatra nem jelentkezett 

senki, és utána újra ki kellett írni a pályázatot, precízen, 1-től 29-ig a testületi ülésen is elmondta, 

hogy melyik felületeken jelent meg a pályázati kiírás. Ez nem egy olyanfajta pályázati kiírás, amit 

a közbeszerzési értesítőben is kötelességük megjeleníteni. Csak azért mondja, hogy a pályázati 

kiírás precízen megjelent. Ez abból is látható, hogy volt pályázó és abból is látható, hogy Ön is tud 

róla, tehát ilyen értelemben mindenkihez eljuthatott ez az információ, aki szeretett volna pályázni 

a szauna üzemeltetésére, az megtehette volna minden gond nélkül. A pályázati kiírás abszolút 

egyértelmű volt, senki nem küldött be kérdést, tehát azok, akik esetleg pályáztak volna ilyen 

esetben lehetőséget biztosítanak mindig bejárásra is, illetve kérdés föltételére a pályázati időtartam 

alatt. Nem érkezett ilyen megkeresés, nem érkezett ilyen kérdés. Ebből arra következtettek, hogy 

jó a pályázati kiírásuk, ráadásul egy formailag és tartalmilag is megfelelő pályázat érkezett meg. 

Az, hogy a képviselő-testületnek az egyik fele, a FÜGÉ-s képviselőtársai nem támogatták ezt az 

elbírált pályázati kiírást, pályázati eredményt, a szíve joguk, ők a képviselők, nekik kell erről 

dönteni. Lelkiismeretesen megvizsgálták a beküldött pályázatot, a vezérigazgató úr jelzését, az 

előterjesztést megnézték és úgy döntöttek, hogy ők nem támogatják. Ők meg úgy döntöttek, hogy 

szerintük jó, támogatták azt. Azt, hogy utána milyen megjegyzése van, ugyanúgy, ahogy most a 

Kérdezőt se korlátozta abban, hogy itt a mikrofonba mit mond, ugyanúgy az a kérése, hogy engedje 

meg, hogy a véleményemét, mint polgármester megfogalmazhassa a képviselő-testületi ülésen. Ezt 

arra mondta, amit itt számon kért rajta, hogy hogy jön ahhoz, hogy ilyen formában fogalmazza meg 

a véleményemet. Ez a szíve joga, szíve joga, hogy megítélje. Nagy valószínűséggel továbbra se 

fognak egyetérteni a világuk látásában, ahogy, a Kérdező, amióta polgármester, mindig itt van, 

jelen van a közmeghallgatáson, az életben egyébként is sok helyen találkoztak. Sokszor föltette a 

kérdését, és mindig a végén oda lyukadtak ki, hogy nem tudnak egyetérteni a világ nagy 

kérdéseiben, máshogy látják a világot. De ettől szép ez a történet és ettől szép Tata is, hogy sokféle 

szemüvegen keresztül nézik. Nagyon szépen köszöni a fölvetetteket. 
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1. Kérdező - Tóth Elek, Tata, Komáromi út 22. - nem arról beszéltek, mert nem a világot nézik 

másképp, hanem a kiírt pályázatokat, a kiírt konkrét anyagot nézik másképp. És ez a probléma. 

Nem az a probléma, hogy most ki melyik pártoldalon áll, hogy ki hogy nézi a világot. Itt konkrétan 

erről van szó, még hogyan rendeződött, még mindig konkrétan még egyszer mondják, hogyan 

rendeződött az, ami az a tulajdon, illetve az a büféügy, vagy a tetőügy, hogyan van rendezve, az 

önkormányzati tulajdonú-e. Ha viszont az előző szerződésben benne van, hogy őneki mit kellett 

tenni, akkor szívesen megkérné a képviselőtársakat, hogy kérjék ki azokat a dokumentációkat és 

rendelkezik-e az ügy, mert hát ott menjenek tovább, azért minden egyes pályázat mellett, úgy 

hívták valamikor, hogy élettörténeti lap, minden egyes dokumentumnak ott kell mögötte lenni, ami 

az adott pályázathoz tartozik. Az engedély, ki engedélyezte, oda letenni azokat a dolgokat. Ha 

engedélyezte, nem az a probléma, hogy engedélyezte, miért nem rendezte le, ott rendezetlenül 

legalább 10 éve ott áll, ez a probléma. Még egy gondolatot hagy mondjon, ez nem a pályázó ellen 

szól, mert azt mondja, mint volt gyakorló pályázóíró és felelős pályázatíró, hogyha ebben az 

ügyben meg van elégedve a szaunának az üzemeltetőjével, miért ne lenne, maga is szaunás, miért 

ne lenne megelégedve, akkor csinál egy meghívásos pályázatot, megcsinálja a pályázatot, és már 

kész, el is van rendezve, és le vannak rendezve az ügyek. Visszatérve arra, másfél nappal utána 

vették le a lapjukról, amikor beírt egy Facebook-bejegyzést arra, hogy nem jó a dátum, hogy egy 

hónappal később jelentették meg, másfél napra levették és rá másfél napra meg visszarakták. De 

meg lehet nézni, különben bele lehet menni. Köszöni, befejezte.  

 

Michl József polgármester nagy tisztelettel van, ahogy mondta a Kérdező iránt, mert mindig 

őszintén, nyíltan, egyenesen elmondja a véleményét. Higgye el, hogy a kollegái a legjobb tudásuk 

szerint végzik a munkájukat, nem a Facebook alapján módosítanak vagy javítanak egy-egy 

történetet, amennyiben javítani kell, amennyiben javítani kell. De nyugodtan tegye meg, hogy 

máskor nem a Facebookon, hanem közvetlenül is jelezheti ezt akár neki, akár a kollégáinak, hogy 

ha valami olyat vesz észre. Eddig is biztatta erre. A Kérdező által elmondottakat nagyon szépen 

köszöni. Talán az iméntiekben valamelyest tudott rá válaszolni. A pályázati kiírást meg fogják 

ismételni természetesen, és azt remélik, hogy tud működni a szauna a jövőben is. Azt gondolja, 

hogy a lehető leghatékonyabban akkor tud működni, hogyha bérlővel üzemeltetik. Az 

önkormányzatnak és a Városkapu Zrt-nek valószínűleg nem lesz annyi pénze, hogy oda most 

beruházzon és fejlesztést végezzen, sokkal jobb az, ha a bérlő elvégzi és utána az az önkormányzat 

tulajdonába megy át, a hosszabb idő alatti használatba, és még bérleti díjat is szednek. Az egy 

biztos bevétel az önkormányzat számára, különösen akkor, ha a Kérdező is sokat megy a szaunába 

is. Köszönjük. 

 

1.Kérdező - Tóth Elek, Tata, Komáromi út 22. - egy régi, volt kollégájával, akivel megnézette 

ezt is meg a tóét is, megdöbbentő a kettő. Körülbelül ez a 2 millió forint, amit a 8-asra mondtak, 

az a szakvéleménynek az megvolt, erre pedig tudja mennyit írtak ki, azt is elmondja, itt van a papír, 

különben részletes, az adatokból, amit kiadtak, meg ebből ki lehetett venni, mert ezt lehet még 

részletezni, amit kivettek 637 ezer minimumot adtak meg és 970 valamennyit a szaunabérleti 

díjára.  

 

Michl József polgármester köszöni szépen. Várják a pályázókat a következő kiírásra. Tisztelt 

Képviselőtestület, kedves Vendégek, szeretné kérdezni, hogy ki szeretne még kérdezni.  
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2. Kérdező - Csigéné Kecskés Erzsébet, Deák Ferenc utca 34. - tisztelettel köszönt Mindenkit. 

Tisztelt Polgármester úr, tisztelt Képviselők, négy kérdése van és két véleménye, illetve javaslata. 

Igyekszik röviden elmondani, előre elnézést kér azért, hogy ha esetleg információhiányból adódóan 

olyan kérdést tesz föl, amit illene tudnia. Első kérdése, a kertvárosi közlekedés. A Székely Bertalan 

utca, Deák Ferenc utcán átmenő forgalom hihetetlen mértékben megnőtt. Ez korábban is téma volt 

már. Előző kertvárosi képviselő úr valamikor azt mondta, hogy ilyen terelőszigeteket, vagy nem 

tudja miket terveznek ott kiépíteni. Nem hiszi, hogy megoldás lenne az, mert ugye elkészült az 

Agostyánt Bajjal összekötő út, és Agostyán felől is nagyon sokan jönnek, és a teljes átmenő 

forgalom Tatabánya irányába arra megy, holott a Baji utat felújították és szerinte alkalmas arra, 

hogy a forgalom arra menjen. Érti azt, hogy a Baji út-Ady Endre út végén a kihajtás az nagyon 

nehéz, ott meg kellene oldani, szerinte körforgalmat kellene oda építeni. Az, hogy a Deák Ferenc 

utcába esetleg, meg a Székely Bertalan utcába ilyen fekvőrendőrt, meg ilyen szigeteket, meg nem 

tudja miket tegyenek, szerinte nem megoldás. Van ott jelenleg 40-es tábla, de azt senki nem tartja 

be, és ezt mondja arra is, aki 40-es meg 30-as táblát kér, hogy nem tudja, hogy hol szokták azokat 

betartani, mert ott van, hogy 80-100-zal közlekednek. Egyébként balesetveszély van, ott van a bolt, 

ott épül majd az új óvoda, most is ott van az óvoda egyébként, több fiatal költözik oda, nincsenek 

ott abban az utcában zebrák, balesetveszélyes az a közlekedés. Egyébként ezzel összefüggésbe 

hozza azt a dolgot, véleménye szerint, ha a körforgalom megépülne, akkor az átmenő forgalmat 

onnan ki lehetne tiltani. Összefüggésbe hozza ezt a kérdést azzal, hogy megkezdődik jövő ősszel 

remélhetőleg tényleg fizikailag is az M1-es autópályának a felbővítése. Arra gondol, és nagyon 

reméli, hogy nem így lesz, de biztos lesz időszak, amikor a pálya leszűkítése miatt, balesetek meg 

különböző dolgok miatt a Tatára bejövő forgalom, most is van ilyen, hogy baleset történik és akkor 

le van terelve erre a forgalom, tart attól, hogy sokszorosára fog nőni és ez az Ady Endre utca - 

Vértesszőlősi utat terheli, akkor pedig majd nem lehet kihajtani sem arról, sem másik utcából, sem 

a Baji útról, sem másik utcákból. A kérdése konkrétan az, hogy mi a terve az önkormányzatnak 

ezzel kapcsolatban, tehát egyrészt ott a kertvárosi átmenő forgalom csökkentése vagy kitiltása, 

lehetősége, mi a feltétele, illetve, hogy hogyan van felkészülve, vagy hogyan fog felkészülni rövid 

időn belül az önkormányzat erre, amikor ez be fog következni, hogy az autópályabővítés miatt 

esetleg itt Tata járhatatlan lesz. Megkérdezi, hogy mondja-e a következő kérdést is. Második 

kérdése, a pályázatok között olvasta a Komáromi utcai orvosi rendelő kialakítását. Jelen állás 

szerint látja, hogy ami terv elkészült, azt ki kell egészíteni valami restaurátori vagy nem tudja, hogy 

milyen véleménnyel, ami majd december 31-ig fog elkészülni. Ennek megfelelően gondolja, hogy 

a tervet azt át kell dolgozni, tehát nagyon az elején jár ez a projekt. Azért érdekli egyébként ez, 

mert állítólag a háziorvosa is érintett ebben a témában, illetve van egy olyan gondolata, hogy nem 

biztos, hogy ezen a helyen kellene orvosi rendelőt kialakítani, mert a szakrendelőben, nagyon sok 

szakrendelés megszűnt, és ahogy hallja állítólag már nem is hozzák ide Tatára vissza. Sajnos, hogy 

ilyen van. Azt hallja az ember, hogy ami még itt van, az is létszámhiány miatt esetleg meg fog 

szűnni. Nem tudja, hogy akkor milyen tevékenység fog folyni majd a rendelőnek az épületében, 

nem lehet-e ezt a kórházzal megbeszélni, hogy esetleg az önkormányzat ott kapjon helyiséget, és 

akkor nem kellene egy ilyen épületet átalakítani orvosi rendelő céljára, ami meglátása szerint 

egyébként nem a legjobb helyen van parkolás, meg busszal való megközelítés szempontjából is. 

Harmadik kérdése, valamikor évekkel ezelőtt egy beszélgetés kapcsán Polgármester úrral fölmerült 

az, hogy szükség lenne Tatán nyugdíjasházra, tehát nem szociális intézményre, hanem 

nyugdíjasház építésére. Azóta többektől hallja, hogy valóban igényelnének Tatán egy ilyet. Most 

úgy tudja, hogy vállalkozásoknak építkezésre van pályázati lehetőség. Most azt nem tudja, hogy 

abba belefér-e például, hogy egy építési vállalkozó pályázzon nyugdíjasház építésre, ezt nem tudja, 

de pályázati lehetőség van. A kérdése az, hogy foglalkozik-e ezzel az önkormányzat, lehet-e arra 
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számítani, hogy esetleg ebből valamikor, belátható időn belül lesz valami. Negyedik kérdése, 

hallotta a jövő évi munkatervnél, hogy februárban kerül sor az önkormányzati rendelet, az 

együttélés szabályai, hogyha jól emlékszik, ilyen címmel. Kérdezi, hogy lakossági véleményezésre 

előzetesen lesz-e lehetőség. Ezzel a kérdéseket befejezte, és akkor két véleményt és javaslatot 

fogalmazna meg. Az egyik, Polgármester úr ismeri a város tisztaságával, tisztaságáról való 

véleményét, mert többször jelezte, hogy elhanyagoltnak találja, nem megfelelőnek találja. Annak 

nagyon örül, hogy a mai napon a képviselő-testület ezzel sokat foglalkozott, és bízik benne, hogy 

ez a jövőben meg fog oldódni. Úgyhogy itt most kérdést ezzel kapcsolatban nem tesz föl, meg nem 

is részletezi tovább. Arról is szó esett, hogy milyen ügyvezető kell, milyen végzettségű stb., stb., 

meg kevés a létszám, meg a feltételek, nem tudja. Azt gondolja, hogy kellő szervezéssel, kellő 

innovációval sok minden megoldható. Azt szeretné megemlíteni, hogy ami az Építők parkjában, 

az ott dolgozók, ugye oda lett téve dolgozó vagy dolgozók hihetetlen munkát végeznek és azt 

mondja, hogy le a kalappal. Ezt a város más részén is folytatni kellene véleménye szerint, és egész 

Kertvárosban egyébként azt mondja, hogy meg lehetnek elégedve a Városgazda dolgozóinak a 

munkájával, mert ott szerinte jó munkát végeznek. Viszont a városképhez nemcsak a tisztaság 

tartozik hozzá, hanem az épületeknek a milyensége, és látja, hogy a Cifra-malom egyre jobban 

romlik, illetve azt hiszi, hogy itt szemben most nem nézett rá, de ez az épület is már nem tudja 

mióta így van, ha még így van, bocsánat, hogy itt közben esetleg ezt már megjavították, hogy 

ezekkel nem lehet-e valamit csinálni. Van-e erre jogi lehetőség, hogy kötelezni a tulajdonost, hogy 

városkép szempontjából hozza megfelelő állapotba. Második javaslata, hallják meg olvassák, hogy 

a szárazföldi haderőfejlesztésnek a kulcshelyszíne Tata. Ez biztosan, hogy nagy öröm számukra. 

Viszont kérdezi, hogy mit jelent ez a városra nézve. Úgy gondolja, hogy egyrészt öröm, másrészt 

ez a nagy fejlesztés ez valószínű, hogy többletkockázatot is hordoz magában. Lehet-e erről, illetve 

javasolja is, hogy jó lenne, hogyha kapnának, tehát valami lakossági fórum keretében mondjuk egy 

általános tájékoztatást. Most nem a részletekre vagyok kíváncsi ott, hanem egyáltalán, hogy mi 

folyik itt, mekkora lesz ez a fejlesztés, kap-e a város valamit ennek a fejlesztésnek a keretében. Ezt 

azért kérdezi egyébként, mer régebben még volt olyan információ, amikor Németországban egy 

ilyen katonaváros, és ugye magukat is ide kell sorolni, most már meg főleg e nagy fejlesztés után, 

hogy az, ilyen alkalmakkor a városban utat építettek, erdősávot telepítettek, amire szükség volt, és 

amire megállapodás történt. Megkérdezi, itt van-e ilyen. Köszöni szépen. 

 

Michl József polgármester köszöni a kérdéseit és a gondolatait. Sorban haladva próbál gyorsan 

reagálni. A kertvárosi közlekedés, nemcsak kertvárosban, hanem az egész városban megnőtt a 

forgalom, Tatán több mint 3.000.000 autó megy át évente, úgy, hogy nem áll meg a városban, tehát 

ténylegesen csak áthalad. A városban ezen felül vannak azok, akik meg még meg is állnak, ezt 

folyamatosan mérik. Ilyen értelemben a kertvárost is súlyosan érinti, nemcsak a Vértesszőlősi út 

forgalmában durván ennek a mennyiségű autónak az egyik fele az ott megy át Tatabánya felé, a 

másik fele az autópálya felé megy, de a laktanyánál körülbelül ennyi autó jön be évente a városba, 

amelyik nem áll meg, hanem továbbmegy valamelyik irányba. A Deák Ferenc utca és a mondhatják 

akár a Diófa utcát is, mert van, aki meg azon próbál átslisszolni, tehát egész biztos, hogy megnőtt 

a forgalom. Valóban nem egyszerű ennek a hosszú távú kezelése. Biztos része van ebben annak is 

valóban, hogy Agostyán felől Bajon keresztül át lehet közlekedni, és ez gyorsítja ilyen értelemben 

a forgalmat. Amennyiben létrejött volna, vagy valamikor megvalósul a vasútrekonstrukció, a 

Biatorbágy-Tata vasútvonal rekonstrukció, amivel a pályaszakasz ki lett volna kicsit bővítve, az ív 

nagyobb lett volna, akkor a régi pályaszakaszon, a jelenlegi pályaszakaszon, a kisállomásnál azt 

tervezték, hogy ott a felüljáróhoz egy átvezető utat lehetne annak a helyén építeni és a Baj felől 
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jövők rögtön a sorompó után ott át tudtak volna haladni Tatabánya felé Kertváros érintése nélkül. 

Meglátják, hogy egyszer ebből lehet-e valami, de jó hosszú tervként mindenképpen érdemes ezzel 

foglalkozni. Az utat megszélesíteni ezeken a területeken, amit most említett, nem lehet. Ezek 

adottságok, ott ilyen széles az út. A minőségét lehet javítani, hogy minél csendesebb legyen esetleg 

az áthaladás. A terelő szigeteket azért említette annak idején Horváthy Lóránt képviselő úr, mert 

az, ahogy Vértesszőlősön is látják, az ténylegesen lelassítja a forgalmat. Önmagában a tábla 

valóban kevés, viszont a terelőszigetes megoldással arra kényszerítve az autókat, hogy 

folyamatosan kell kanyarodnia, azzal azt a sebességet nagymértékben le lehet venni. Viszont ez a 

beruházás ez egy elég nagy beruházás lenne. Ez egy önkormányzati út, nem pedig állami közút, 

ráadásul autóbusz közlekedik rajta, ennek a körbejárása azért egy komoly feladvány és egy komoly 

kérdés, hogy szabad-e azt ott ilyen értelemben fejleszteniük, vagy pedig minél jobban valóban a 

Baji út felé és a Vértesszőlősi útra terelni ezt a forgalmat. A körforgalommal maximálisan 

egyetértenek, folyamatosan ezt a körforgalmat is emlegeti és benne tartja a tervekben. Az Ady 

Endre útra is van egy ilyen hosszabb koncepciójuk, hogy hogy kellene átalakítani néhány 

körforgalommal és szervizúttal és az áthaladó autósoknak egy minél kevésbé zavaró átjutási 

lehetőséggel. Ezen rajta vannak.  

 

2.Kérdező - Csigéné Kecskés Erzsébet, Deák Ferenc utca 34. – azt gondolja, hogy azt, hogy ott 

körforgalom épüljön, azt a közúthoz kellene bejelenteni vagy igényelni. 

 

Michl József polgármester válaszul elmondja, be van jelentve, így van. A hosszú távú tervekben 

szerepel minden körforgalom építés, vagy ilyen útfejlesztés a városban. Amennyiben a közút 

területét érinti, az egy állami tulajdonú út, akkor ott általában egyezkedni szoktak, hogy mi az, amit 

az önkormányzat tud belőle vállalni és mi az, amit pedig az állam vállal, vagy a közút vállal ilyen 

értelemben, mint az állam cége, ezekből a beruházásokból. Ha az önkormányzatnak lenne rá pénze, 

akkor minden gond nélkül hozzájárul a közút, hogy azt megépítsék. Most amelyik sorrendben 

előbbre való, bár a másodikra sorolja mindenképpen a Baji úti csomópontot, de az első és 

legfontosabb az a vasútállomás előtti útkereszteződésnek a megoldása, a Gesztenye fasor és a 

Bacsó Béla kereszteződése, mert ott különösen a tömegközlekedés miatt is és a megnövekedett 

vasúton való személyszállítás miatt is óriási lett a forgalom. Tehát elsőként az szerepel a 

terveikben, a hosszú távú terveikben, mint megoldandó feladat, a másik pedig a Baji úti 

körforgalomnak a kezelése. Félig beleugrik itt a honvédségi kérdésébe, aztán majd Kvittung 

alpolgármester úr szeretne arra külön is reagálni. Hagy mondja el, hogy a honvédségi fejlesztéssel 

összefüggésben két kérést fogalmazott meg Bencsik János képviselő úrnak, illetve ilyen értelemben 

aztán részben rajta keresztül, részben meg közvetlenül is a Honvédelmi miniszter úrnak, amely 

kérés arról szól, hogy a laktanya előtti ponton, ahogy a laktanyába lekanyarodnak az 1-es útról, 

illetve a vasútállomás előtti csomópontra vonatkozóan, a honvédségi fejlesztésbe emeljék be. Azt 

az ígéretet kapta, hogy a tervezésbe ezt már meg is teszik, ugyanis egy hosszú távú újabb fejlesztés 

történik majd a laktanyánál. Vasútra való vagonírozás - így este már lassabban megy ez a szó - a 

megoldására a jelenlegi helyett egy másik megoldáson dolgozik a honvédség, illetve az Építési 

Minisztérium, tehát ebben ez a két csomópont várhatóan megoldásra kerül. Ez nekik ott 

Kertvárosban nem segít, de maga is szenvedi naponta ezt a gondot, amit a Kérdező említett. 

Visszakanyarodva még a kérdéseire, az orvosi rendelőről röviden. Az orvosi rendelőre elnyert 

pályázatból 4 rendelőt tudnak itt építeni a Komáromi utcában. Hátulról lesz megközelíthető autóval 

a Kőkúti iskola felől, a Kőkúti iskola felé ennek a teleknek a végét szintén beépítik, folyik ennek 

is a tervezése és ez az egész terület végre megújulhat ettől a nagyon elszlömösödött, nem elegáns 
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résztől. Nem tudja, az udvarban járt-e már bent mondjuk a Komáromi 4-ben, akkor csak így 

kívülről nézzen be, ezt a két udvart egybefüggően szeretnék rendezni és megoldani a hátsó részét 

is, a Kőkúti iskola felé eső részét is. A parkolás részben az udvarában, részben meg közvetlen 

mellette lesz lehetséges. Tehát azok az idősebbek, vagy mozgásukban nehezen közlekedőknek 

közvetlenül az orvosi rendelő udvarán lesz lehetőségük parkolni a rendelési időben. A 

szakrendelőben a tudomása szerint két szakmában, az egyik a szemészet, a másik pedig a napi 

sebészeti ellátás, ezekben vannak orvoshiány miatt időnként nehézségek. Az összes többi 

szakrendelői tevékenység az folyik Tatán a rendelési beosztásnak megfelelően. Oda nem tudnak 

bevinni, ott nem tudnak helyet kapni. Egy elég komoly feladvány volt az is, hogy az ügyeleti orvosi 

szobát megoldják a szakrendelő épületében, amikor átvették az ügyeletet, ott további ilyen hely 

szabadon nem áll rendelkezésre. A nyugdíjasházra vonatkozóan pedig azt szeretné mondani, hogy 

emelt szintű idősek otthonáról beszélnek, ami értelmezhető szociális otthonként is, de ez abból a 

szempontból érdekes csak, hogy az ellátottaknak a felvételi lehetőségeit milyen formában érinti, 

de mindenképpen emelt szintűben gondolkodnak, ami azt jelenti, hogy többlet orvosi ellátás, 

helyben való egészségügyi és egyéb ellátást szeretnének biztosítani, és az ellátásnak különösen is 

a fizikai környezete jelenti az emelt szintet, ami azt jelenti, hogy egy szobában egy fő is akár lakhat, 

vagy házaspár is felvehető lesz. Jelenleg ilyet nem tudnak tenni, viszont ez mindenképp egy olyan 

formában oldható csak meg, hogy hozzájárulással, többlet hozzájárulással lesz lehetőség ide 

elhelyezni idős embereket. De azok a szempontok érvényesek csak rá, amelyek az idősotthoni 

ellátásra a szociális törvény szerint élnek, mert egyéb módon nem lehet építeni, meg 

magánintézményt lehet ilyet nyitni, amit értett a szavaiból, hogy nem direkt, nem szocotthonra 

gondol, de azoknak az üzleti alapon való működtetése az szinte lehetetlen, különben rengeteg 

nyílna ilyen, nem lehet fenntartani, mert nem tudják megfinanszírozni az ott lakók annak a 

költségét. Ezért gondolkodnak ebben. Ez azt jelenti, hogy a minimum négyórás gondozási időt 

igénybe vevő idős emberek, vagy a 80 év fölött, ott nem számít már semmi ilyen értelemben, 

automatikusan felvételt nyerhetnek, és azok, akik pedig vállalják, ez most is így működik, akik 

pedig vállalnák a többletterhet anyagilag, azok számára pedig ezekkel az extrákkal kiegészített 

ellátást lehet biztosítani a jövőben. Egyelőre ott tartanak, hogy meghirdettek két ingatlant a 

városban, ahova várnak ilyen befektetőt, és amennyiben lesz ilyen befektető, akkor ez a történet el 

tud indulni. Az önkormányzat saját erőből nem képes most egy ilyet építeni. Ez egy több milliárd 

forintos befektetési igényű feladat lenne. 

 

2.Kérdező - Csigéné Kecskés Erzsébet, Deák Ferenc utca 34. – megkérdezi, melyik két 

ingatlanról van szó. 

 

Michl József polgármester válaszul elmondja, a Fényes fasoron a jelenlegi katonai kollégiumnak 

hívott épület, most nőtlen tisztiként működő honvédségi tulajdonú terület mellett a Fényes fürdő 

felé a szántóföldnek, ezen terület mellett lévő körülbelül egyhektáros terület az, amit erre a célra 

szabályoztak ki, és erre a célra szeretnének használni. Az együttélés szabályait mindenképpen 

társadalmi egyeztetésre is szeretnék kitenni, amint a képviselőtársaikkal a szöveget véglegesíteni 

tudják, akkor az kikerül a tataiak számára, a hozzászólásukat fogják várni, meg a javaslatukat 

természetesen hozzá. Köszöni a Városgazda pozitív véleményét. A Cifra-malom és a Kossuth 

téren, a városházával szemben levő épület, valamikori laktanyaépületre vonatkozóan, mind a 

kettőre, illetve erre az utóbbira azt kell mondania, hogy magántulajdon. A tulajdonosa a 

balesetveszélyt elhárította, arra kötelezni, hogy holnap kezdje meg az épület felújítását, arra nem 

tudják. Folyamatosan ilyen-olyan jelzést tesznek neki, hogy nagyon-nagyon hasznos lenne, hogyha 
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vagy eladná, vagy megvalósítaná az oda tervezett céljait. A Cifra-malom pedig állami tulajdon. 

Azt tudja mondani, hogy Bencsik János képviselő úrhoz legyen szíves fordulni és talán ő meg tudja 

mondani. A tudomása szerint egyébként erről tájékoztatta Képviselő úr, várhatóan az állami 

támogatás első része a tetőre valamikor megérkezik és a tető felújításával kezdik a Cifra-malomnak 

a teljes megújítását. Az a cél, hogy az állam szeretné megvalósítani ott a teljes felújítást. Nem 

kívánja értékesíteni, hanem a teljes felújítást megvalósítja. A tetővel kezdik, amint a háborún, a 

gazdasági nehézségeken túl lesznek, akkor nagyon reméli, hogy erre az objektumra is jutni fog 

forrás. Kvittung alpolgármester úr szeretne kiegészíteni és akkor utána, igen, megadja a szót a 

Kérdezőnek. 

 

2.Kérdező - Csigéné Kecskés Erzsébet, Deák Ferenc utca 34. - egyetlenegy felvetés, hogyha 

már Bencsik képviselő úr szóba került, itt valamelyik bizottsági ülésen, hallotta, minthogyha 

Polgármester úr javasolta volna valamilyen témában, nem emlékszik, hogy hívják meg a Képviselő 

urat. Volt egy ilyen azt hiszi.  

 

Michl József polgármester hozzáteszi, az Esterházy-kastély, szerinte ott beszélték ezt. 

 

2.Kérdező - Csigéné Kecskés Erzsébet, Deák Ferenc utca 34. – ott, igen. Most meg akkor azt 

javasolja, hogy ide, a testületi ülésre vagy egy ilyen közmeghallgatásra kellene meghívni a 

Képviselő urat, mert most Polgármester úr mondta, hogy forduljon a Képviselő úrhoz. Az ilyen 

facebookos meg az ilyen egyéni levelezgetéseket nem szereti, mert ez nem a személyes ügye 

egyedül, hanem szerinte közérdeklődésre számot tartó kérdés. És hogyha ide meghívják például és 

itt lehet neki kérdéseket föltenni, akkor azt nagyobb közönség hallja. 

 

Michl József polgármester tájékoztatásul elmondja, hogy Bencsik János képviselő úr tart 

fogadóórát, minden további nélkül lehet vele személyesen találkozni természetesen. De köszöni 

ezt a felvetését is. Kvittung alpolgármester úr szeretett volna ehhez hozzászólni. Képviselőtársait 

biztatja egyébként, ha bármelyik kérdéshez van véleményük vagy hozzászólásuk, jelezzék. 

 

Kvittung Dániel alpolgármester tisztelettel köszönti, két dologhoz is szeretne hozzászólni. Az 

első az a szakrendelés kérdése, amit ugye a kampányban is elég hangosan hangoztatott. Még 

nagyon az elején van az ötlete, amin dolgozik, de majd januárban megpróbálja megismertetni 

Polgármester úrral is, meg a testülettel is, mert arra van egy ötlete, ahogy ígérte, hogy hogy lehet 

plusz szakrendelést egyébként Tatára lehozni. Ennek mondják úgy, hogy a kidolgozási fázisában 

van, érdeklődik majd így egy-két irányba, mert nem olyan egyszerű, hogy ez a tatabányai 

kórházhoz tartozik ez a szakrendelés vagy szakrendelő. De nem lehetetlen, de elég nehézkes, de 

próbálkoznak, hogy visszajöjjön mondják például tényleg egy szemészet, egy bőrgyógyászat, egy 

sebészet és sorolhatná. Azért van ott hely. A laktanyás kérdésre egyébként egész jó választ fog 

tudni adni például a németországi katonaváros projektnél, hogy az miért van. Németországban több 

ilyen város van, de azok általában egyébként vegyesek, tehát vagy egy amerikai támaszponttal 

egybekötve, és ők ugye hát az amerikai hadiipar mondhatni a „végtelen pénz * 2”-t tudja költeni 

ezekre a helyekre. Egy ilyen NATO-támaszponttal egybekötött német laktanya van. Tatán jelen 

pillanatban a szárazföldi haderő fejlesztése az három fázisban zajlik. Az első az egy gyalogsági 

ilyen páncéljármű-fejlesztés, ezek a vuldánok, meg mindenféle ilyen páncélozott járművek, illetve 
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harckocsi ezredük van fejlesztés alatt és a tüzér, a tüzérosztály van nagyon-nagyon komoly 

fejlesztés alatt a PzH 2000-es önjáró lövegekkel. Amit mondott, hogy több veszély, de most erre 

azt lehet mondani, a több veszélyre, nem tudja, hogy pontosan arra gondol-e, hogy egy konfliktus 

esetén mennyi veszélyt hordoz magában egy haderőfejlesztés. Igen, de ez bármelyik laktanyával 

rendelkező város el tudja mondani magáról az egész világon, tehát abból a szempontból nem 

különlegesek. Annyi lehet, hogy a megnövekedett hadiforgalom lehet, de ők általában hátul 

mennek, és nem akar butaságot mondani, de ha jól tudja egyébként, hogyha közúti kárt okoznak a 

honvédségi járművek, tegyék fel, hogy ha még a gumilánctalp is feltöri a betont, nekik 

kötelességük ezt megcsinálni. Alapvetően igen, tehát alapvetően a laktanyában zajlik további ilyen 

tárhelybővítés, mert a németek csak úgy adták oda a Leopard 2A7HU nevű harckocsikat, hogy 

bizonyos tárolási kapacitás mellett lehet csak szállítani, de folyamatosan érkeznek. Amik a 

laktanyában vannak építkezések, azok tárolóegységek, tehát kifelé nem fog bővülni, csak befele, 

illetve ezt a vasúti közlekedést forszírozzák, hogy mi hová fér el, pont a mentőszolgálat is be volt 

egyébként vonva, hogy a mentőautók, hogy férnek el a vasúton. De egyébként alapjáraton csak 

erről van szó, tehát itt nem készül semmi borzalom a háttérben. 

 

2.Kérdező - Csigéné Kecskés Erzsébet, Deák Ferenc utca 34. – köszöni a válaszokat, további jó 

munkát, boldog ünnepeket, boldog újévet kíván. 

 

Michl József polgármester megköszöni a jókívánságokat is, és a bizalmat is. 

 

3.Kérdező - Vígh Szilveszter, Tavasz utca 109. - vitathatatlan, hogy Tatán nagyon sok szép, meg 

jó dolog épül, csak vannak olyan dolgok, amik vagy nem az, vagy nem úgy, vagy egyáltalán nem 

épül. Három dologgal készült, amit nem ért, hogy miért nem készül. Ez pedig, mivelhogy a Tavasz 

utca 109-be lakik, ez ugye a vasúttól első párhuzamos utca, aki nem ismeri, és a Güntner-felőli 

vége. 38 éve laknak ott és az egész változást ezt úgy nyomon követte és bő harminc éve, 

harmincegynéhány éve, amikor a felüljáró megépült, rá két hétre szétbombázták a Szomódi úti 

átjárót. Azt megérti teljesen, hogy a gépjárműforgalmat fölterelték a felüljáróra, de azt, hogy a 

gyalogos és kerékpáros forgalmat teljesen elzárták, ezt egyáltalán nem érti meg. Voltak akkor 

olyanok, érdeklődött, hogy ezt miért nem hagyták meg, a két betonkocka egyik felére, másik felére 

sorompó megvan, gyalogos közlekedés mehetett volna, mondták akkor jött a tüzéptelep, meg a 

vaslerakat és sok a tolatás. Most ez sincs, az sincs, meg az sincs. Azt is hallotta újabban, hogy a 

vasút szólt abba bele, hogy túl sok a vasúti átkelő. Ez már a negyedik lett volna. Na most ezt érti, 

de ugye a tüzép, vastelep, tolatás, egyebek megszűntek, de az emberek ott maradtak. Ugye ez egy 

évtizedek vagy évszázadok óta kialakult útvonal, ez két városrész, két település, ugye Tata-Szomód 

között kialakult útvonal. Most elejébe voltak ott rendőri intézkedések. Ha jól tudja, ötezerért 

lehetett átmenni. Ugyan nem látta, mondták, most meg ki van rakva két tábla, hogy tilos az átjárás. 

Most annak idején még évekig járt ott át, miután szétszedték az egészet, ugyanis a honvédségi 

mosodában dolgozott. Mondja meg valaki neki, hogy onnan, ahol lakik, merre ment volna el 

például a laktanyába És egy csomó ember, ugye a vasút mindkét oldalán vannak kisebb-nagyobb 

ipari létesítmények és mind a két oldalon laknak, egyik ember itt dolgozik, ott lakik, meg fordítva, 

a családok egyik fele itt lakik, ott lakik. Nem a témához tartozik, de például a nővére is ott lakik. 

Ismeri Polgármester úr ki volt a sógora, ő is gyalog, 81 évesen még szépen arra elsétálna, de a 

felüljárón már nem tud átmenni. Most akkor, amikor csak hogy alátámassza, hogy ezt vissza kell 

valahogy állítani, ez számára nem kérdés, ez annyira sok embert érdekel ott. Ez, azt mondja, hogy 
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Tatán a Bercsényi utcától Szomód túlsó sarkáig minden embert érdekel, elsősorban a 

kerékpárosokat. Azt mondják, hogy Ó-Tata össze van kötve az Által-ér menti úttal, Szomóddal, 

Bajjal, mindennel. Hát Szomóddal nincs összekötve, viszont nagyon jó lenne, ha össze lenne kötve, 

mert Szomódon is nagyon sok ismerőse van, akik nyáron fognák a családot, aztán elbicikliznének 

a Fényesre. Na most visznek egy öt, meg egy hatéves gyereket, aki el tud biciklizni, merre 

menjenek, a felüljáró felé, ami életveszélyes, vagy a teljes strandfelszereléssel cipeljék át a 

gólyahídon. Ez az átkelőhely, ez egyértelműen visszaépítendő, abszolút nem érti, hogy harminc év 

alatt ez valakinek miért nem jutott eszébe. Na most van az ugye, hogy le lesz zárva, nagyon helyes, 

a mostani, még meglévő Szomódi út Güntneri része, csak a nyomvonalat, mert ugye azzal azt 

mondják, hogyha ez le van zárva, akkor hol lehet megközelíteni. Most ugye meg fog épülni, ha 

megépül, reméli egyszer az az út, ami elkerüli a Coolbridge-t, a Güntner-t és annak a folytatásában, 

hogyha a Grüntner lesz olyan kedves és egy 3 métert visszaad a B-Vital mellett, már le is van 

betonozva, kis jobb kanyar és már ott is vannak a vasútnál. Most ez a felszínen persze, hogy pénzbe 

kerül, de szerinte még a szétszedett sorompó megvilágítása, a vezetékek is ott vannak a zuzott kő 

alatt elföldelve, tehát ez mindenképpen megoldható lenne. Még annyit, hogy akkor éppen, amikor 

ezt szétszedték, ment délutánosba a mosodába, egy jó ember kétkerekű kocsit húzott át, minden 

jóval megpakolva, segített neki átmenni, mondta neki, hogy „Jó ember, meg akar halni?”. Azt 

mondta, merre menjen. Ugyanez vonatkozik a babakocsisokra, nagyon sokan járnának arra. Nem 

kívánja ezt így, száz dolgot mondhatna még, de amikor két vagy három éve a Güntnerben volt egy 

lakossági tájékoztató, azt mondta Polgármester úr, hogy ez le lett zárva, még szerencse, hogy nem 

történt nagyobb baj. A tudomása szerint addig két ember halt meg, meg azóta is egy 65 éves férfi, 

úgyhogy ez szerinte már nagyobb baj, és nem lehet elintézni azzal, hogy megmondták, hogy ne 

menjenek át. Ez egy annál sokkal fontosabb és sokkal, hogy is mondja, nem illik bele neki abba, 

hogy gyerekbarát, családbarát, kerékpárbarát város. Ez neki ahhoz nagyon hiányzik. 

Tulajdonképpen ezt így le is zárná, ezt meg lehet, és meg kell csinálni, más kérdés, hogy mindjárt 

az aluljárót célozná meg. Kétszáz évre le van, ha jól megcsinálják. Ez volt az első. A második, pár 

éve megürült egy telek a Diák presszó és a rendelőintézet között, van ott egy tábla, az van rajta, 

„műemlék jellegű családi ház épül”. Azt szeretné azon a táblán olvasni, hogy ott egy, kizárólag a 

rendelőintézet betegei számára parkoló épül, mert ott a parkolási lehetőségek még egészséges 

ember számára is sokszor ezen a meredek úton, amikor az ember mögött húznak el az autók, hát 

köszöni szépen. Szerencsére nem sokat jár oda, de a covid alatt ötször volt, háromszor a Bláthytól 

kellett visszajönnie. Neki nem volt probléma, mert amúgy jól van, de tolókocsival, mankóval ez 

már problémásabb. Erről tényleg csak ennyit. Aztán még egy dolog tulajdonképpen, meg egy pici. 

Van sok minden építeni való még Tatán, kerékpárbarát ügyben, út, esetleg a vasúti állomásokhoz, 

fedett biciklitároló, ilyesmik. Ezek komoly pénzbe kerülnek, viszont van, ami nagyon-nagyon 

sokat segítene a kerékpáros utazóknak. Sok helyen látták, hogy a gólyahídon a lépcső mellett ilyen 

kis vályú van, amibe beleteszi az ember a biciklit, és azon szépen föl tudja tolni, na most ez szerinte 

nagyon nagy segítség lenne, és ez nem kerülne horribilis összegbe. Tulajdonképpen ez volt a 

lényeg. Egyetlen gondolat még csak arról, hogy az elkerülő út, még gimnazista volt, amikor annak 

a terve már megvolt, nézték, a kertmozi kapuja alatt volt kirakva több, mint 50 éve. Ez is nyilván 

rengeteg pénz, de hogy ez 50 év alatt ez sem valósult meg, és már akkor is nagyon fontos volt, ez 

is nagyon furcsa. Tulajdonképpen azt hiszi, ennyi lett volna, igen. Ja, és annyi, hogy köszöni, hogy 

meghallgattak és kellemes karácsonyi ünnepeket, meg sok jó döntést, meg ilyesmit kíván. 

 

Michl József polgármester nagyon szépen köszöni. Valóban folyamatosan fölvetődik, és tudja, 

hogy ez nem nyugtatja meg, de úgy van, ahogy fölvetette, hogy ezt a vasúti átjárót többen is 

fölemlegetik, rendszeresen szóba jön ez a téma. Az a helyzet, hogy a vasút oda biztos, hogy nem 



16 

fog építeni szintbeli átjáró lehetőséget soha, mert inkább mindenhol azt akarják megszüntetni. 

Tatán, ahogy mondta is, négy ilyen szintbeli kereszteződés volt, abból egynél épült meg, illetve a 

másiknál, Vértesszőlős felé az átjáró, bocsánat, azzal együtt öt volt, csak az már ugye a városon 

kívüli terület, és három szintbeli kereszteződés továbbra is megvan. Ezeknek az átépítésére 

elkészültek a tervek. Sajnos akkor nem ez a Biatorbágy-Tata vasútvonal rekonstrukció nyerte meg 

az uniós támogatást, hanem egy másik vasúti pálya korszerűsítésre adta be akkor a magyar állam a 

pályázatot. Ilyen értelemben nem is kaphatott pénzt, mert nem került be a pályázati csomagba. Volt 

egy összeg, arra kellett mondani projektet és nem a tatai, Biatorbágy-Tata projektet adta be az 

állam, ugyanis jó eséllyel nem nyert volna. A legnehezebb helyzet az, hogy a pályarekonstrukció 

esetében egyetlen dolgot néz az Európai Unió, hogy hány perccel rövidül az utazási idő azon a 

megújított szakaszon. Ezen a megújított szakaszon viszont a Biatorbágy-Tata közötti szakasznak a 

pályarekonstrukciója, a Vértesszőlős után Tata, Angolkert mögött és már az Agostyáni útra 

visszaérkezett volna a pályaszakasz olyan minimális rövidítést jelent, ami nem éri meg ezt az óriási 

befektetést, ezért nem ennek a pályázatát adták be. Viszont ez nekik azért lett volna jó, mert három 

szintbeli kereszteződés átépítésre került volna. Ennek a tervei megvannak. Az újhegyi útnál egy 

gyalogos- és kerékpáros átjárási lehetőség lett volna egy aluljáróval, az agostyáni úton egy 

felüljáró, a Baji úton egy aluljáróval megoldva a közlekedés, és ezzel megszűntek volna Tatán a 

szintbeli kereszteződések. Ennek a tervnek volt egy ilyen mellékterméke, bocsánat, hogy ezt 

mondja, de a gondolkodás elindult, hogy a vasútállomás pályaszakasza egy kicsit a szomódi átjáró 

felé kitolódik és így egy ottani aluljáróval esetleg megoldható lenne a gyalogos és kerékpáros 

átközlekedés a Szomódi úti valamikori átjárónál, amit a Kérdező említett. Egy ilyen nagy 

rekonstrukcióban ez a lehetőség benne lehetne, de jelenleg sajnos nem tudnak arról, hogy 

bármilyen megoldásban gondolkodik-e a Magyar Államvasutak, de a fölvetése kapcsán most ezt 

újra elindít egy levelet, már csak azért is, mert a honvédségi fejlesztésbe is hátha bele lehetne ezt a 

részét is könyörögni, hogy ez a katonákat is érintheti, akik Újhegyben laknak, ahogy a Kérdező is 

jó példa rá, aki honvédségi munkatársként használta ezt az átjárót. Sajnos az eszébe jutott, a korábbi 

testületeknek is, sokaknak eszébe jutott az elmúlt 30 évben, csak megoldást nem tudott rá senki 

tenni. Az önkormányzat számára ez egy megoldhatatlan feladat, ezt saját forrásból nem tudja 

megcsinálni, és a MÁV egy önálló ágazat, tehát oda önkormányzati beruházással bemenni 

legfeljebb úgy lehet, hogy a pénzt odaadják, aztán ők megcsinálják helyettük, de idáig nem tudtak 

eljutni, hogy ekkora összege legyen erre a célra az önkormányzatnak. De ezzel összefüggésben a 

gólyahidas vágány ötletet a kerékpárosoknak azt nagyon szépen köszöni, ezt meg fogja velük 

konzultálni, és ha őnekik nem lesz erre pénzük, erre viszont lehet az önkormányzatnak pénze, hogy 

ezt megoldják, mert ez nem egy nagy történet. Az előbb emlegetett városgazda egész biztos, hogy 

tud egy ilyen sínt létrehozni, amennyiben az a vonatkozó szabályok, meg egyéb jogi, meg egyéb 

lehetőségek ezt biztosítják, de az ötlet teljesen jó. A szakrendelő melletti üres terület, ez a Sakter-

háznak a telke, ami egy magántulajdon. A magántulajdonost megkeresték és fölajánlották neki, 

hogy miután tudja, hogy visszább lépett a beruházástól, hogy szívesen elcserélik egy másik 

ingatlanra azt az ingatlant. Akkor, amikor kitette azt a táblát, hogy értékesíti is akár szívesen, akkor 

az önkormányzatnak nem volt erre forrása, de tárgyalásban vannak a tulajdonossal, szeretnék azt 

megszerezni, ezt az ingatlant mindenképpen, nemcsak a szakrendelő miatt, hanem a zsinagóga 

miatt is egy mindenképpen hasznosítható jó telek. A zsinagógának semmilyen szociális blokk 

lehetősége nincsen, tehát érdemes végiggondolni, hogy mosdó, irodahelyiség, stb. szempontjából 

is az az ingatlan jól hasznosítható lenne, és akár valamennyi parkoló is elférne rajta. A parkolás 

szempontjából pedig a másik utcát is megvizsgálták a Fürdő utca felől. A jelenlegi magántulajdonú 

ingatlan, ami az óvoda mellett van lefelé, az hátulról találkozik a rendelőintézetnek a telkével és 

ott is egy szintbeli átjárás biztosítható lenne a rendelőintézethez, csak ott is magántulajdon ez az 
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ingatlan. A tulajdonos - ott még nehezebb volt- egyáltalán tárgyaltak róla, de semmilyen 

hajlandóságot nem mutat arra vonatkozóan, hogy ezt értékesítse az önkormányzat számára. Ezzel 

egy jó lehetőséget lehetne elérni, még lehet, hogy az államot is be lehetne vonni, mert a szakrendelő 

állami tulajdon, meg állami feladat. Elképzelhető, hogy ott meg tudnák győzni, hogy ebbe az 

ingatlanba keressenek valamilyen lehetőséget, tartják a kapcsolatot a tulajdonossal és reméli, 

egyszer sikerül vele esetleg megállapodniuk, hogy önkormányzati tulajdonba kerüljön ez az 

ingatlan. Az elkerülő útra azt mondani, hogy ez sem valósult meg az 50 év alatt, sok minden nem 

valósult meg, de a jövő még nyitva van előttük, viszont rengeteg minden megvalósult, de az 

említettek, mert nem azért jött ide, hogy most az elmúlt időszakot részletezze. Az elején azzal 

kezdte és köszönik az elismerést, de valóban az elkerülő út egy komoly feladat a következő 

időszakban. Azzal kapcsolatban annyi jó hírt tud mondani, hogy Komárom város, amelynek egy 

kicsit mások az anyagi lehetőségei is, és az ott lévő és az új híd miatt, a határátjárás miatt is 

Komárom is kezdeményezte a várost elkerülő útnak a fejlesztését délről, ami a Tatáról a Mocsai 

útnak hívott és abba az irányba Komárom felé menő útszakasznak az átépítésével az autópálya 

megközelítése Komáromból azon az útszakaszon is lehetővé válna. Ez részben már jelentene egy 

pici elkerülést a tataiak számára is, mert akkor az ott beérkező út az autópálya felé, az ipari parkuk 

felé egy átkötéssel, a temetőt megkerülve biztosítaná azt, hogy a Komárom felől jövő forgalom 

rögtön az autópályára tudjon menni. Az a szakasz már így esetleg megoldásra kerülne. És fölmerült 

annak lehetősége, hogy a Naszály mellett pedig ugyanerről az útról átkötni az 1-es útra és akkor az 

1-es úton érkezők, autópálya felé igyekvők pedig ezen az útvonalon egy rövidebb úton és lakott 

terület érintése nélkül tudnának eljutni az autópályához, folyik erről a gondolkodás, ennek az 

elkerülő útnak a tervezése megkezdődött a minisztériumban. Előbb-utóbb remélik, hogy erről 

valamit látni fognak, de legalább egy halvány fénysugár van, hogy abból az irányból építendő 

elkerülő út talán létrejöhet. Ennyit tudott elmondani a kérdéseire és hálásan köszöni a megtisztelő 

bizalmát.  

Megadja a szót Bányai Tihamér képviselő úrnak, elnök úrnak, aki szeretne ehhez hozzászólni. 

 

Bányai Tihamér képviselő, a Humán Bizottság elnöke megköszöni egyrészt, hogy a 8-as 

körzetből, a Tavasz utcából is megjelent. Elmondja, közben Könyves Gusztáv képviselő úrral 

diskurált, amit mindenképpen meg fognak tenni, segítve a további munkálatokat, hogy a 

gólyahíddal kapcsolatosan mindenképpen kérnek egy árajánlatot erre a kiegészítésre, és nekik ott 

volt még egy másik ötletük a kampányidőszak alatt, hogy ezt mindenképpen a biztonságosabb 

átjárás érdekében fedetté szeretnék, hogy a csúszásmentesítést meg lehessen oldani. Ezzel készülni 

fognak és akkor megnézik, hogy ez a 2025-ös költségvetésbe ilyen vagy olyan módon ez 

beleilleszthető lesz-e, vagy sem. Ezzel segítve ezt, mert ez nem egy körzetet, hanem két körzetet is 

érint. Ehhez az egyhez szeretett volna hozzászólni és egy kérdést akart feltenni. Szerinte az északi 

elkerülőről kérdezett inkább, nem a déli elkerülő útról, tehát a Güntner fölött. Arról nem beszéltek, 

arról esetleg van hírük, hogy az északi elkerülőre lesz e valamikor a közeljövőben lehetőség, vagy 

van-e erre már koncepció. 

 

Michl József polgármester válaszul elmondja, hogy az északi elkerülő út lehetősége lekerült a 

napirendről, miután Vértesszőlős azt jelezte, hogy ők nem kívánnak ebben az elkerülő projektben 

részt venni. Úgy érti, hogy nekik megoldódott a problémájuk ezzel a lassítással és ez az út 

átépítésével. Vértesszőlősnek nincs igénye, legalábbis az akkori településvezetés 

megfogalmazásában nincs szükségük és ők nem kívánják ennek a lehetőségét ott látni. Tata városát 

illetően pedig a forgalom méretét is figyelembe véve, sokkal nagyobb hasznuk lenne egy déli 
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elkerülővel, mint ezzel a Vértesszőlős felőli elkerülő úttal, ezért ez a megoldás készülődik. A 

gólyahídra vonatkozóan azt azért hagy mondja, hogy az nem a város tulajdona, tehát ez a Magyar 

Államvasutak tulajdona, és az ő kötelessége annak a karbantartása, takarítása és a működtetése, ő 

az üzemeltetője is. Ezzel együtt van lehetőség arra, mindenképp ezt a fejlesztést is azért mondta, 

hogy őket megkeresve tudják megtenni, ezt is belefoglalhatják a kérdésbe, hogy milyen tető 

helyezhető el arra, vizsgálták-e vagy van-e erre vonatkozóan valamilyen terv. Azért ez egy elég 

bonyolult kérdés, mert ott már más szempontot is figyelembe kell venni abban a pillanatban arra, 

bármilyen tetőt akarnak, mert a szélnyomástól kezdve az összes többi szempont ilyenkor fölmerül, 

hogyha bármilyen módon ahhoz hozzá akarnak nyúlni. De teljesen egyetért. A legjobb az az 

intermodális csomópont lenne, aminek a terveit az önkormányzat elkészíttette, egy 

megvalósíthatósági tanulmánnyal együtt, és sajnos itt áll a fiókukban, ha az megvalósulhatna a 

buszvégállomás vasútállomás mellé való kiköltöztetésével, a vasútállomás átépítésével, egy 

aluljáró épülne a vasútállomás alatt az újhegyi oldalra, ezzel megoldódna az a nehéz kérdés, hogy 

a gólyahíd használata másképpen nézne abba a pillanatban ki, mert az aluljáró lényegesen 

kényelmesebb és biztonságosabb. A másik pedig az, hogy a város életében is a vasútállomás 

egészen másképp szerepelhetne. Egy nagy P+R parkolóval és a buszvégállomással kiegészítve 

készítette el a tanulmányt annak idején a tervező, akit megbíztak. Pályázati lehetőségből volt erre 

is pénzük, így született meg ez az intermodális csomópont, ami a MÁV-val is le van egyeztetve és 

ők ezt figyelembe veszik a további terveiknél is. Olyannyira, hogy a jelenlegi öreg vízház helyén 

tervezett és azóta is a MÁV egy parkolót, csak hát most sajnos még annak a beruházása is várat 

magára. Az egy nagy megoldás lenne a vasúton, P+R parkolóként a vasúttal közlekedő tataiak vagy 

környékbeliek számára, akik autóval mennek odáig, ők is nagyon nehezen tudják most már az 

autóikat letenni, mert nagyon-nagyon megtelt ez a terület. De foglalkoznak ezzel is. Képviselő 

úrnak is azért folyamatosan mondja, hogy milyen infók vannak oda, de itt a MÁV-val kell 

mindenképpen tárgyalniuk. Minden évben legalább egyszer beszélnek egymással és valamilyen 

biztatást mondanak, ami aztán vagy megvalósul, vagy nem. Jelenleg most nem valósult meg 

például ez a parkoló. Nagyon szépen köszöni még egyszer a fölvetéseket. Megkérdezi, hogy van-

e még kérdés, ki következik. 

 

4.Kérdező - Kiss József Tata, Csapó utca 27. - tisztelt polgármester úr, tisztelt képviselők, tisztelt 

megjelentek. Először is, amit el szeretne mondani, örömteli, hogy a Tata Tv-n most már a Youtube-

csatornán visszanézhető a testületi ülés, így az ember kicsit, ha nincs otthon pont az élő 

közvetítéskor, akkor is meg tudja nézni, hogy mégis mi történt az aznapi testületi ülésen. Ezzel 

kapcsolatban lenne egy kérdése. Tárgyalta a képviselő-testület a költségvetés hármas számú 

módosítását és elég parázs volt a hangulat, ahogy kivette, ami azt mondja, hogy a demokrácia része, 

de egy dolgot szeretne kiemelni, ami meglepte, hogy az irodavezető asszony szó szerint azt 

nyilatkozta, hogy az ingatlaneladás, ami nem vágyálom, hanem szükséglet. Ezt el tudja fogadni, 

hogy jelen pillanatban olyan a jelenlegi költségvetés, csak mint állampolgár megkérdezi, mint tatai 

lakos, hogy ez a jövőben is tendencia lesz-e, jövőre vagy két-három év múlva is. Hogyha ez 

továbbra is tendencia lesz, akkor mi van olyankor, hogyha már nincs értékesíthető ingatlan. A 

következő kérdése a közlekedéssel kapcsolatos lenne. Egy elég komoly csomópont a Mikovényi 

út - Bajcsy Zsilinszky út - Új út és a Bezerédi út csomópont. Ehhez nem kellenek különösebb 

mérési adatok, hogy a legforgalmasabb irány a Mikovényi és irány a körforgalom, és pont itt van 

a legnagyobb lassítás. Hallott olyat szakembertől is, hogy ez azért van így, hogy gyakorlatilag a 

körforgalmat jelölő forgalmat lassítsák, de hát eleve lassítva van, van 30-as tábla. Véleménye, hogy 

környezetkímélőbb lenne, hogyha a körforgalom felől a Mikovényi útig lenne elsőbbségadás, nem 
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pedig ugye a Mikovényi út és a Bajcsy-Zsilinszky úton. Hogy ez megvalósítható-e úgy gondolja, 

hogy sok ember bosszúságát is csökkentené, csomó idő, s nem lenne az, hogy sokszor egészen a 

körforgalomig bedugul a forgalom. A következő kérdése lenne, hogy a tóparton a Miklós-

malomnál van egy útszűkület, amikor ott az aluljáró helyesebben alulfolyó, ha jól fogalmaz, 

rekonstrukció beindult, akkor nagyon pozitívan nyilatkoztak, hogy ott az egész kivitelezés meg fog 

valósulni. Most már hosszú évek óta ott van két útszűkület. Még talán egyet meg tud indokolni, 

hogy miért, mert a Cifra-malom ilyen romos állapotban van, balesetveszélyes, de a másik oldalon 

elég stabilnak látja a korlátot. Ez az útszűkület bizony hétvégeken, jó időben, amikor kerékpár, 

futó, gyalogló van, akkor egy kicsit szűk. Kérdése, hogy az az útszűkület rész megszüntethető-e. 

A következő kérdése, hogy megvalósítható-e, hogy közterületen ebtartási rendelet szülessen. 

Tudniillik két fő csomópont, amit naponta sportoláshoz használ, a Cseke-tó és a Nagy tó környéke. 

Vannak nagyon kulturált kutyagazdák, akiket becsül, pórázon tartják a kutyát, vagy hogyha 

közeledik valaki, akkor övénél fogva megfogják a kutyát, de ezt sokan gyakorlatilag figyelmen 

kívül hagyják. Az emberre ráugrik a kutya, a gazda szól, hogy nem harap, igaz, hogy nem harap, 

csak összesárazza a ruháját. De ha nem harap, akkor próbáljanak kicsit másképp hozzáállni a 

dologhoz, mint kutyatulajdonos. Egyszer-kétszer próbálta őket figyelmeztetni. Nem szeretné 

elmondani itt, hogy milyen szavakat kapott. Szóval a kérdése tömören, ez megvalósítható-e ilyen 

formában. A következő kérdése, hogy megvalósult a körforgalom, amiért nagyon hálás, mint 

kerékpáros, mind pedig gépkocsihasználó. A projekt befejezését követően készülte egy értékelő 

elemzés. Ezt azért kérdezi, mert egy-két észrevétele lenne. Először is az, hogy pénteken lezárták 

az útszakaszt, örült, hogy na akkor már holnap, szombaton elkezdik a munkálatokat. Itt 

csodálkozott is, hogy szombaton elkezdik, nem hétfőn kezdték el, vagyis ez is már nem volt így 

átgondolt véleménye szerint, hogy pénteken lezárták már azt az útszakaszt. A következő az az, 

hogy gyakorlatilag, ha jól emlékszik erre a munkálatokra a kivitelező 8 hetes kivitelezési határidőt 

vállalt. Szerény becslése szerint, és ez a piacvezető logisztikai vezetői múltjára visszatekinthetően 

mondhatja, hogy ez a nyúlfarknyi beruházás, ha az összes felszín alatti közművet is ki kellett volna 

váltani, akkor is még a 8 hét teljesen irreális. Később a kivitelezésnek a vezetője, a Kft. vezetője 

nyilatkozta, ha jól emlékszik, akkor a kemma.hu-n, hogy büszkeséggel tölti el, hogy 2 héttel előbb 

átadták a forgalomnak. Szerény becslése szerint ez a kivitelezés és a korábbi munkaköréből 

kifolyólag szakemberként beszélt, jó esetben 4 hétnek kellett volna lennie. Bosszantó volt, persze 

mondhatják azt, hogy ez a vállalkozónak a hatásköre, hogy 4 előtt nagyon kevéssel már ott embert 

nem lehet látni, pénteken rövid műszakban dolgoztak, szombat elképzelhetetlen volt, holott azt kell 

mondja, hogy talán nem túloz, hogyha azt mondja, hogy Tatán ennyi embert egy ilyen beruházás 

napi szinten biztos, hogy nem érintett, és nem okozott nekik ennyi bosszúságot, vagyis itt 

alapvetően hogyha ezt azt mondja, hogy fel tudták mérni, akkor itt a kivitelezőnek a pályázatba és 

a vállalkozónak a pályázatban elő kellett volna írni minimum a szombatit, de azt mondja, jó eset 

még egy vasárnapi munkavégzést is. Elég sokat jár különféle városokba, várost nem említ, 

nagyváros, szombaton este 8-kor villanyfény mellett is dolgoztak. Úgy gondolja, hogy mivelhogy 

itt előtte felszólalók követően polgármester úr jelezte, hogy milyen várható körforgalom, építések 

ütemezése van a városban, hogy talán egy kicsit körültekintőbben, alaposabban átgondolva, és 

levonni azokat a tanulságokat, amik pozitívak, azt beépíteni az új pályázati kiírásba, ami pedig 

negatívak voltak, azt talán helyesbíteni és valószínű, hogy a Tata lakosságának kevesebb 

problémát, bosszúságot fog okozni hasonló jellegű beruházás. Egyelőre ennyit szeretett volna.  

 

Michl József polgármester köszöni szépen. Tisztelt képviselőtestület, a válaszokat gyorsan 

próbálja mondani. Örül, hogy a Youtube-on mások is követik a testületi ülést, valóban 
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képviselőtársai javaslatát megvalósítva, meglátják, hogy mekkora érdeklődés, mennyivel nő az 

érdeklődés a testületi ülés követését illetően. Ingatlanértékesítés volt a másik. Az 

ingatlanértékesítésre vonatkozóan mindig szeretné hangsúlyozni azt a két szempontot, amit 

használnak. Az egyik az, hogy nem eladnak csak, hanem vásárolnak is, vagyis gazdálkodnak az 

ingatlanjainkkal. Az önkormányzatnak jelenleg közel 150 hektárnyi ingatlana van, ami 

forgalomképes ingatlan. Ezen túl van még rengeteg olyan ingatlan, ami természetesen nem 

forgalomképes, tehát sose fogja értékesíteni az önkormányzat. Ez ennek a nagy számnak a nagy 

része, az például szántóföld, amit azzal együtt, hogy értékesíthető lenne, de nem kívánják 

értékesíteni. Viszont vannak olyan területeik, aminek az értékesítését pedig azért látják helyesnek, 

mert egy újabb fejlesztést indítanak meg vele, és további bevételt tudnak termelni a városnak, 

nemcsak az eladási értékéből, ezen itt sokat vitatkoztak, például a Fáklya utcai ingatlan ilyen, 

hanem az ott létrejövő ingatlanok után beszedhető adóból is az önkormányzat gazdagodik, tehát 

egy folyamatos bevételt is termelnek ezek. Nem lehet olyan, hogy elfogy Tata város ingatlana, 

ingatlanjai, mert hát azért még bőséggel van, de nem az a cél, hogy elfogyjon, hanem az a cél, hogy 

újratermeljenek ilyeneket. Például jó az lenne, ha maguk tudnának újabb olyan ingatlanokat 

építeni, amiről az előbb is szó volt, például az idősek otthonát az önkormányzat tudná építeni, vagy 

egyéb lehetőségeket, például bérlakásépületeket, amelyet aztán bérbe tudnak adni. Körülbelül 1000 

bérlakása volt az önkormányzatnak a rendszerváltáskor. Az első képviselő-testületek ennek az 

ingatlanegyüttesnek körülbelül kétharmadát nagyon gyorsan egy színes tévé áráért eladták a 

rendszerváltást követően. Jelenleg közel 300 lakóingatlana van az önkormányzatnak, amit kezel és 

használ, és bérletbe kiad. Ennek a nagyon nagy része szociális bérlakás, amiért az önkormányzat 

havi 8 ezer, 10 ezer, 12 ezer forint bérleti díjat tud szedni. Ebből kiszámolható, hogy a tatai 

bérlakásárakhoz viszonyítva ezek a bérlakások érnek bérletben 100-150 ezer forintot nagyságtól és 

helytől függően. Ennek ellenére, miután szociális bérlakásként használják őket, ilyen összegért 

tudják bérbe adni, tehát ezeknek a fenntartása, felújítása is az önkormányzat költségvetését terheli 

természetesen, mert ebből a bérleti díjból ezt nem lehet megtenni. Mikovényi - Új út 

kereszteződését említette, de ott örömmel jelzi, hogy elkészült a terv, engedélyes tervük van egy 

körforgalomra, abba az útkereszteződésbe. Ennek a körforgalomnak a megépítésére remélik előbb-

utóbb sor kerülhet. Van egy letétben lévő támogatási összeg is, amit egy bizonyos feltétel 

megvalósulásakor föl tudnak használni. Ez az Interspar által kötött városfejlesztési 

megállapodásnak a része. Ha ez az összeg fölszabadul, vagy máshonnan lesz lehetőségük erre pénzt 

allokálni a költségvetésben, akkor ez az előbb említett körforgalmak közül ez az, ami 

önkormányzati hatáskörű, tehát ezt biztos, hogy saját finanszírozásban meg kell építeniük és akkor 

ez a kérdés megoldódik, mert akkor nem a elsőbbségadási szempontok alapján, hanem körforgalom 

használata alapján valóban folyamatos lenne-e annak a kereszteződésnek az átengedő képessége. 

Itt nem értette pontosan, most a Miklós-malmot is említette, meg a Cifra-malmot is. A Cifra-

malomnál van egy híd a tóparton valóban, amit beszűkítettek. Annak az az oka, hogy korábban 

autók is közlekedtek azon a vonalon, viszont azt a terhet a híd jelenlegi állapotában nem bírja el, 

ezért volt szükség ilyen fizikai akadályra, hogy ne lehessen ott gépjárművel átközlekedni. Remélik, 

hogy a Cifra-malom felújításával összefüggésben erre a hídra is fog jutni pénz és meg tud újulni 

ez a híd és újra olyan teherbíró képessége lesz, hogy akár autó is át tud rajta menni. Jelenleg ez a 

döntés született, hogy ilyen formában kell bekorlátozni az ottani átközlekedést. Azt azért szerinte 

van értelme fölülvizsgálniuk, hogy vajon nem tud-e nagyobb gyalogos- és kerékpáros átengedést 

biztosítani, mert az nem jelent akkora súlyt a hídra vonatkozóan. De azt meg, hogy autó ne tudjon 

átmenni, talán más módon is meg lehetne akadályozni. Ezt köszöni, ezt az újabb fölvetést kérni 

fogja a kollégáktól, hogy ezt vizsgálják meg. A közterületi ebtartás kérdését vagy ebben a 

rendeletükben, vagy egy külön ebrendeletben kellene szabályozniuk. A legnehezebb része, ennek 



21 

többször nekifutottak, legnehezebb része az a számonkérés, vagy a betartatása a rendeletüknek. 

Maguk is jártak és a munkatársaik is nem egyszer jártak így az Angolkertben például 

figyelmeztetéskor inkább fenyegetést kaptak vissza, nem pedig egy pozitív választ, hogy igyekszik 

a kutyáját rendben tartani. Az értékelő elemzést elvégzik a munkájuk során rendszeresen. A 

körforgalom esetében azért azt a szempontot figyelembe kellett venni, hogy nem tudták 

hermetikusan lezárni a körforgalmat, hanem ott folyamatosan át kellett engedni a forgalom 

bizonyos részét, ezért fogadták el ezt az ajánlatát a kivitelezőnek, aki még az időjárás lehetséges 

negatív hatásait is beletette, olyan szempontból kérte ezt az időintervallumot és maga is örül, hogy 

valóban hamarabb használhatóvá vált és át tudták adni, de köszönik ezt a felvetést is, és igyekeznek 

a mindenkori kivitelezési pályázatkiírásoknál is figyelembe venni. Annyi talán még további 

segítség, hogy a képviselő-testület írja ki a jövőben is, illetve hát ellenőrzi. Ilyen értelemben a 

közbeszerzési kiírásokhoz is még inkább a figyelem középpontjába került. Nem tudja tudott-e 

mindegyikre bizonyos értelemben válaszolni. Könyves Gusztáv képviselőtársának közben megadja 

a szót. Jelzi, hogy Szalay Ildikó kinyomta, bocsánatot kér, de azt hitte, hogy nem kér szót. Látta, 

hogy jelentkezett. Könyves Gusztáv után megadja a szót akkor Szalay Ildikónak is. 

 

Könyves Gusztáv képviselő először is a Kérdezőnek szeretné megköszönni a részvételét és hogy 

aktívan kiveszi a részét az önkormányzatiságból, illetve megköszöni mindenkinek, aki most 

jelenlétével ugyanezt erősíti. Külön köszönet, hogy a 7-es körzetet erősíti ebben is, az neki egy 

kicsit kiemelt. Az ebtartásra szeretne reagálni, hogy ez egy érzékeny kérdés, ezt maga is 

megtapasztalta. Sok minden befolyásolja a tatai lakosok közérzetét, a mindennapjait, és azt 

gondolja, hogy például ilyen a kisállattartás is, mert hogy elég sok konfliktus keletkezik emiatt, 

köztereken is, de akár a magánterületen, lakásokban is, illetve az önkormányzat is tapasztalja, mert 

ha jól tudja, elég sok birtokvédelmi eljárást kezdeményeztek az ittlakók kisállattartás okán. Ami a 

véleményünk, illetve amit szeretne erősíteni ezen a téren, nem feltétlen a szabályozás szigorítása, 

már csak azért is, mert hogy a kisállattartás elég jól szabályozott és elég szigorúan. Aminél a 

problémát látja, az inkább az edukáció, illetve a lakosság tájékoztatása, illetve az, hogy mennyire 

tartják be a szabályokat. Addig szerinte fölösleges szigorítani a szabályokon, amikor még a 

meglévő szabályokat sem tartják be. Megkérdezi, hogy ebbe az önkormányzatnak mi lehet a 

szerepe. Először is a fokozatosság elvét képviseli ebben a témában is. Itt meg kell keresni az 

ebtartókat, valahogy elérni hozzájuk, tájékoztatni őket, felvilágosítani, hogy milyen jogszabályok 

vonatkoznak rájuk, természetesen nemcsak egyoldalúan követelőzni és mondják úgy fenyegetőzni, 

hanem ott a másik része is, ha egyrészről szigorítjuk az ebtartást, gyakorlatilag már majdnem 

kiszorítják őket mindenhova, nagyon szigorúan nézik akkor kutyákat, kisállatokat közterületen, 

szigorúan csak pórázzal és szájkosárral, némi kivétel van ez alól, de gyakorlatilag hol tudják 

szabadjára engedni a, a kis kedvencüket. Itt már megint egy fontos dolog, hogy valamit nekik is 

adni kell, olyan területeket kell létrehozni, kutyafuttatókat, külön kisállatbarát területeket, ahol 

kiélhetik a szabadságukat a kutyatartók a kis kedvenceikkel. Ebben fontos szerepük van. Itt már 

azt gondolja, hogy a feszültséget csökkenthetik, illetve a közterületeken is akár piktogramokat 

kitéve, figyelmeztető táblákat kitéve, hogy akinek esetleg a gondolata nem e körül jár, annak a 

figyelmét fölhívják arra, hogy a kisállattal hogyan kéne ott közterületen bánni, illetve a másik az 

edukációnak azt gondolja még a következő lépése a közterület-felügyelet erősítése. Ebben lát némi 

javulási lehetőséget, illetve a részükről ebben tudnának fejleszteni. Ugyan mondhatnák, hogy 

pénzkérdés, de meg kell vizsgálni, hogy mi az, ami megéri, mi az, ami nem. Azt gondolja, hogyha 

a közterület-felügyeletet egy kicsit erősítenék, akkor ebben nagy lépéseket tehetnének. Egyébként 

nagyjából neki ez egy tőről fakad a parkolási gondokkal is, ez is elég sok feszültséget okoz az itt 
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lakókban. Különös terület például a Bacsó Béla út, ahol elég sok vitát generál az autósok és az 

ottlakók között a parkolási szabályok áthágása vagy be nem tartása, és itt nem feltétlenül arról van 

szó, hogy egyből büntessenek, bírságoljanak, hanem a közterület-felügyelő odamegy, felhívja a 

figyelmét, tájékoztatja a lakost, és nyilván ez már azt gondolja, hogy akár elrettentő is lehetne, 

vagy pedig hát az edukáció eléri a célját és felelősségteljesebben kezdenek el gondolkodni. Ez nem 

megy egyik napról a másikra, azt gondolja, ez egy hosszú folyamat, de érdemes ezt elkezdeniük, 

illetve hát ha ez sem hat, akkor pedig mondja, a törvény szigorával fellépni, és akkor jön a büntetés, 

illetve a szankciók. Úgyhogy még mindig azt gondolja, hogy nem feltétlen nekik kellene szigorítani 

az ebtartással kapcsolatos szabályokat. Egyelőre lehet, hogy az is hatékony lenne, és eredményekre 

vezetne, hogyha már a meglévő szabályokat be tudnák tartatni. Erre törekedni fognak, és 

megvizsgálják, hogy hogyan lehet ebben hatékonyan együttműködni a lakókkal és más civil 

szervezetekkel, akár állatbarát szervezetekkel. Köszönöm szépen.  

 

Michl József polgármester megköszöni a hozzászólást és megadja a szót a Kérdezőnek. 

 

4.Kérdező - Kiss József Tata, Csapó utca 27. – megnyugvással fogadja, hogy a Mikovényi 

csomóponton fog egy körforgalom kialakulni, de azt gondolja ez nem ma, holnap fog történni, de 

egy táblacsere az egy hét alatt is megoldódik és máris nagyon sok bosszúság, illetve 

környezetszennyezőbb, -kímélőbb közlekedés valósulna meg ott, mert ugye a körforgalomtól 

kezdve senki sem fogja leállítani a kocsit, hanem pöfögtetni. Ez az egyik dolog. A másik pedig itt 

visszatérve az útszűkületre, a Cifra-malomnál, valóban ott közlekedtek korábban gépkocsik, de 

úgy gondolja most, hogy egy-egy oszlop letétel jobbra-balra máris megakadályozza és máris 

nagyobb az átbocsátóképesség. És itt akkor még szólna a rendelet betartásáról. Van egy olyan 

szakasz Tatán az Öreg-tó partján, ahol májustól szeptemberig kerékpárok nem közlekedhetnek. 

Gyakorlatilag ezt a szabályt nem tartják be. Most meg szeretné kérni, hogy a város vezetése fog-e 

erre vonatkozóan valamilyen intézkedést tenni, vagy ellenőrzést tenni, vagy le kell venni a táblát, 

mert senkit nem érdekli. És akkor még annyit, hogy itt ugye visszatérne még a költségvetés 

módosítás harmadik pontjára, amikor az ingatlaneladás nem vágyálom, hanem szükséglet. Amikor 

erre fókuszál, ahogy Polgármester úr mondta, van rengeteg a szántóföld, az mai viszonylatban azért 

még kevésbé konkurens eladási lehetőség, inkább az ingatlanok, meg egyéb ilyesmi, és amikor itt 

az irodavezető asszony itt ezt említette, hát akkor gondolja, hogy nem olyan jellegű ingatlanokra 

gondolt, ami kevésbé piacképes mai viszonylatban. Ennyit szeretett volna.  

 

Michl József polgármester köszöni szépen. A tóparti biciklizésre reagál csak, abszolút 

egyetértenek. A kollégáitól azt kérte, hogy nézzék meg, hogy milyen fizikai akadályt tudnak építeni 

ebben az időszakban olyat a tópartnak ezekhez a behajtási pontjaihoz, ami fizikailag is jelzi az arra 

kerékpárral haladónak, hogy most nem jó időpontban jött erre, tegye meg, hogy megkerüli ezt a 

szakaszt, mert ugyanakkor viszont valóban nagyon nagy a gyalogosoknak és babakocsisoknak a 

száma, akik ott közlekednek, a kerékpárjelzés mellé oda kell tenniük a gördeszkát és a rollert is, 

mert ugyanaz vonatkozik majd rájuk is, ugyanis ugyanolyan balesetveszély okozói ott a tópartnak 

ezen a legforgalmasabb szakaszán, a kertvárosi oldalon. Köszönik szépen. A másik 

megjegyzéseket is köszönettel vette.  

Jelzi, Szalay Ildikó szeretett volna még valamit, nem tudja, hogy a Kérdezőhöz e, kéri, hogy még 

azt várja meg, legyen szíves 
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4.Kérdező - Kiss József Tata, Csapó utca 27. – még szeretné megkérdezni, hogy a táblacsere 

megfog-e történni rövid időn belül.  

 

Michl József polgármester elmondja a táblacserére vonatkozóan nem tud ígéretet tenni, 

megvizsgálja újra a bizottság, a Városfejlesztési, Városüzemeltetési bizottság az, amelyik ebben 

döntéseket hoz. Volt korábban, Gerébi Ákosnak volt például javaslata, de akkor a bizottság nem 

támogatta ennek a javaslatnak a megoldását. Nagyjából hasonlót javasolt ő is, de fogja kérni Jegyző 

urat, hogy készítsenek erről újra egy előterjesztést, vizsgálják meg, hogy addig is, amíg a 

körforgalom elkészül, megoldható-e ez. 

 

4.Kérdező - Kiss József Tata, Csapó utca 27. – ha a felvetése nem logikus, akkor nem fogja várni 

a táblacserét. 

 

Michl József polgármester elmondja, szerinte logikus, a közlekedési szakemberek véleményét 

kell bekérniük, tehát ezt meg kell tervezni, újra egy tervet kell készíttetniük a táblacseréről, mert 

az nem ennyi, hogy levesszik és áttesszik, hanem erre külön engedélyes tervet kell készíttetniük. 

Ez ezzel működik, ez így működik sajnos, de semmi gond ezzel. 

 

4.Kérdező - Kiss József Tata, Csapó utca 27. – van több képviselő, aki ugyanezt az utat bejárja, 

ugyanezen közlekedik, gondolja, hasonló tapasztalatokkal, valószínű, hogy itt a különféle 

bizottsági üléseknek ez nem egy komoly napirendi pontja kell, hogy legyen.  

 

Michl József polgármester hozzáteszi megvitatják. Köszöni szépen. Megadja a szót Szalay Ildikó 

képviselő asszoynak. 

 

Szalay Ildikó képviselő alapvetően a kutyáskérdéshez szólna hozzá, már csak azért is, mert 50 éve 

kutyázik. Neki volt munkavizsgás kutyája, megjegyzi, pórázon sétáltatja, most is vannak kutyái, 

most is pórázon sétáltatja őket. Azt látja, hogy három fronton van igazából vagy három lába 

kellene, hogy legyen igazából ennek a kutyás kérdésnek. Egyrészt az, hogy amit Könyves képviselő 

úr is megemlített, akkor lehet számon kérni, ha biztosítják a feltételeket. Tatán jelenleg és évek óta 

kéri, egyetlenegy kutyafuttató sincs. Muszáj találni lehetőséget arra, hogy legyenek a kutyafuttatók, 

mert akkor lehet a kutyatulajdonosokat arra kérni, hogy ne engedjék el a kutyájukat. Bár megjegyzi, 

itt szeretné megragadni az alkalmat, hogy a kutyás társadalmat is megkérje arra, hogy a békés 

együttélés érdekében tényleg vegyék már tudomásul azt, hogy a kutyát pórázon kell sétáltatni. A 

másik ilyen lába egyébként, mivel a kutyák mikrochipekkel vannak felszerelve, ami azonosításra 

alkalmas, innentől kezdve akár megoldható lenne egyébként az is, hogy szankcionáljanak, hiszen 

rém egyszerű, fel kell szerelni az illető kollégát egy olyan chipleolvasóval, ami alapján le tudja 

olvasni a mikrochipet. Ha megvan a mikrochip, le van olvasva, oké, akkor már csak egy alkalmazás 

kell, ami alapján mit tudja az első 5 alkalommal szólni kell, a hatodik alkalommal mehet a retorzió 

vagy a büntetés adott esetben. Ebben együtt lehetne véleménye szerint egyébként valamilyen 

jogosultság alapján működni az állatvédőkkel is. Megkérdezi, hogy hogy jönnek ide az állatvédők. 

Úgy, hogy nemcsak gazdis kutyák vannak, hanem vannak kóbor állatok is, ha tetszik ez nekik, ha 

nem, hiszen szaporodnak. Ez ellen azért nehéz fellépni, és hogyha az állatvédők be lennének vonva 

és ezeknek a retorzióknak a bevételét azt az állatvédők kaphatnák meg, állatvédő szervezetek 
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támogatására, akkor biztos benne, hogy ebben ők is szívesen vennének részt. Ez lenne az egyik 

rész, maga a kutyafuttató. A másik, hogyha már itt erről beszélnek, akkor szerinte nagyon-nagyon 

fontos lenne, és ezt is évek óta kéri, kutyás hulladékgyűjtők kihelyezése, ahova be tudja dobni azt 

a kis kutyaürüléket, hogy ne kelljen magával cipelni adott esetben három-négy-öt-hatszáz méteren 

keresztül. A harmadik pedig, itt szeretné képviselőtársait kérni arra, hogy találjanak majd a 

költségvetés tervezésekor mindenképpen megoldást, vagy elkülöníthető forrást arra, hogy az 

állatvédőket valahogy próbálják meg támogatni. Köszönöm szépen. 

 

Michl József polgármester megadja a szót Bányai Tihamér képviselő úrnak, elnök úrnak. 

 

Bányai Tihamér képviselő, a Humán Bizottság elnöke elmondja, ötletelésük van. Csak 

emlékeztetni szeretné a képviselő-testületet, hogy társadalmi megbízatású alpolgármesterüknek 

korábban volt egy vállalása most kiragadva egy példát az Angolkert házirendjével kapcsolatban, 

amit dr. Szerencsi Richárd meg is küldött neki, ezt át lehet gondolni és el lehet kezdeni ennek 

alapján egyfajta gyakorlatot bevezetni és Könyves Gusztáv képviselő úr ötletére rácsatlakozva az 

edukációt elkezdeni. Úgyhogy javasolja, hogy ennek a kidolgozása, bár lenne hozzászólása akár, 

hogy a kerékpárosok tolják a biciklit az Angolkertben, nem biztos, hogy az lenne az ideális 

megoldás, de a kutyások kapcsán lehetne ezt finomítani, és akár egy ilyen pilot jelleggel az 

Angolkertben piktogrammokkal, bármivel, vagy a közterület-felügyelet bevonásával ezt 

ellenőrizni, szoktatni az embereket ehhez. Ez egy folyamat része kell, hogy legyen. Ez ilyen 

varázsütésre nem fog működni. Sajnos ezt maga is tapasztalja nap mint nap, hogy nem tartják be 

az ebsétáltatásra vonatkozó szabályozásokat. A másik nagyon fontos dolog, és tudja, mindenki 

számára nehéz, de hogy ettől függetlenül tiszteli és becsüli azokat az embereket, akik a nem 

megfelelő viselkedés kapcsán fel merik emelni a szavukat és megjegyzést tenni. Nem könnyű, 

merthogy azt gondolja, hogy kevesebben vannak, de egyrészt köszöni szépen, hogy ezzel a 

gyakorlattal és csak bátorítani tud mindenkit, nemcsak a képviselő-testületet, hanem mindenki 

mást, hogy az ilyen rossz gyakorlatokat ezt igenis tegye szóvá. Ez is része az edukációnak.  

 

Michl József polgármester köszöni szépen a hozzászólást. Dr. Szerencsi Richárd alpolgármester 

úr megszólítva érezte magát, megadja neki is a szót. 

 

dr. Szerencsi Richárd alpolgármester elmondja, nyitott kapukat dönget Képviselő úr, úgyhogy 

szívesen összeül bármikor és beszélhetnek erről. Amit Bányai Tihamér képviselő úrnak átadott, az 

nem ő találta ki, úgy állította össze, hogy a saját gondolata is van benne, de úgy gyűjtötte, erre talán 

még emlékszik, egyszer videót is készített és küldtek e-maileket is, úgyhogy ezt így gyűjtötte össze. 

Érdemes átgondolni egyébként ennek a terjedelmét is, mert sajnos az a tapasztalat manapság az 

emberek nem szeretnek olvasni, és ha nagyon hosszú, nagyon sokuk nem fogja elolvasni a 

szabályzatot, tehát ez csak egy ilyen praktikus ötlet a részemről. Úgyhogy üljenek le és találják ki, 

hogy mi lehet ez a klassz kis, nem is tudja, hívják házirendnek vagy hát majd aminek elfogadják.  

Hogy milyen kötelező ereje lesz, hiszen hogyha olyan elvárásokat támasztanak, akkor azokat 

szankcionálni is kell, ha pedig nem, akkor ez csak egy ajánlás, de ez még a jövő kérdése lesz, és 

bármikor keresse Képviselő úr, vagy keressék és akkor tető alá hozzák ezt. 

 

Michl József polgármester szeretné tisztelettel megkérdezni, a jelenlévők közül van-e még valaki, 
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aki szeretne szólni, kérdést föltenni, véleményt mondani. Nem lát jelentkezést. 

 

2. Napirendi pont 

A helyi önkormányzati képviselők és a polgármester beszámolója a 2024. október 1-je 

utáni időszakról 

 

Michl József polgármester tájékoztatja a tisztelt Képviselőtársait, akkor az egyenkénti 

tájékoztatóra kerül sor. Az a kérése, hogy Szalay Ildikótól kezdve menjenek arrafelé és akkor 

hölgyek hagy mondják el. Nem szeretné azt a látszatot kelteni, hogy nem végzik el a munkájukat 

és nem mondják el azt, ami a napirendben szerepelt, viszont az, hogy milyen hosszan teszik ezt 

meg, ebben mindenkinek megvan a lehetősége. Azt javasolja, hogy mindenki a maga érzése szerint, 

ha lehet, akkor egy 5 percbe besűrítve tegye meg, hogy elmondja. Aki 2 perc alatt tudja elmondani, 

az valamit nyer majd a végén. Megadja a szót Szalay Ildikónak. 

 

Szalay Ildikó képviselő elmondja, hogy gyorsabb legyen, azért még előre összeírta, így aztán fel 

fogja olvasni. Tisztelt Tatai Polgárok, Polgármester úr, Képviselőtársai! Önkormányzati 

képviselőként eltelt alig két hónapból szeretne néhány fontos eseményt és tevékenységet kiemelni, 

amelyet októbertől decemberig valósított meg a tatai közösség érdekében. A TETT Egyesület 

egyetlen delegáltjaként nem volt lehetősége képviselőtársaival megosztani a teendőket, mint 

személyes megjelenés, viták, megbeszélések, nyilvános események, úgyhogy ezeket mind 

egyszemélyben képviselte, természetesen számos támogató és háttérember segítségével. Ha két 

mondatban kellene nyilatkoznia ebben a néhány hónapban, akkor a tataiakat leginkább érintő 

ügyben, a tataiakat leginkább érintő ügyben, akkor ezek lennének. Beadta előterjesztésben az 

építményadó csökkentését, azaz visszaállítását a tavalyi szintre, ami a legtöbb tatai háztartást 

érintette volna, a költségvetésre pedig minimálisan lett volna csak hatással. Folyamatosan küzdött 

a képviselők tiszteletdíjának túlzott és indokolatlan emelése ellen, és folytatni fogja ezt a küzdelmet 

egyébként, ahogy az építményadót is különösebben ebben a város számára is nehéz helyzetben. 

Sajnos mindkettő esetben ellenállásba ütközött. A város vezetői ezeket sem támogatni, sem 

meghallgatni nem kívánták. Közéleti aktivizmus, figyelemfelkeltés, tájékoztatás: három 

figyelemfelkeltő tájékoztatósétát és flashmobot szervezett a tatai Esterházy-kastély megóvása 

érdekében. Ezzel a lépéssel a botrányos privatizációs eljárásra kívánta ráirányítani a figyelmet, 

amely a város kulturális örökségét fenyegette és fenyegeti most is. A közösségi aktivitás célja nem 

csupán a figyelem felkeltése volt, hanem a tatai lakosság tájékoztatása is arról, hogy közösen 

léphetnek fel a közös értékeink védelmében. A rendezvények során igyekezett erősíteni a közösségi 

összefogást, hogy a kastély sorsa ne merüljön feledésbe. Kérésére sikerült felállítani a privatizációs 

eljárásban közreműködő szakemberek aktív részvételével két szakmacsoportot, amely a kastély 

jövőjének alakításában és a pályázati anyag kidolgozásában vett részt, és amelybe maga is 

bekapcsolódott. Az elejétől ott volt. Sajnálatos, hogy a város vezetése végül nem pályázott a 

kastélyra, ez neki máig fájó pont. Több alkalommal felszólalt a Fáklya utca kiárusítása ellen is. 

Úgy gondolja, hogy a Fáklya utcai terület eladása nemcsak társadalmi szempontból 

elfogadhatatlan. Amellett, hogy veszélyeztette volna a közösségi érdekeket és a társadalmi 

kohéziót, az sem megengedhető, hogy a város, a város és ezáltal a tataiak közös vagyona tovább 

csökkenjen, különösen a vázolt feltételek mellett. Konzultációk, sajtótájékoztatók: részt vett a 

polgármester által szervezett összes konzultáción, amik még nyáron kezdődtek és amik időnként 

heti, kétheti, vagy számos esetben másnap találkozzunk alkalmakat jelentett. Az elmúlt két 
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hónapban két sajtótájékoztatót tartott, amelyek keretében a város legfontosabb ügyeiről számolt 

be, ideértve például az építményadót és tájékoztatta a lakosságot a legfrissebb fejleményekről. 

Részt vett a Tatai Televízió Közéleti kerekasztal című beszélgetésében is, bár ezen eléggé 

korlátozott számban kap lehetőséget. Ezen kívül tartott három lakossági fogadóórát, ahol a helyi 

problémákra keresték a megoldásokat, mert valóban úgy gondolja, hogy a tatai polgárok véleménye 

és javaslatai elengedhetetlenek a helyi döntéshozatalhoz. Emellett például folyamatosan igyekszik 

tájékoztatni a tatai lakosságot, mondjuk a lomtalanítási szabályok törvényi változásairól, hiszen a 

közszolgáltatások átláthatósága is elengedhetetlen ahhoz, hogy a város mindannyiuk számára 

tisztább, élhetőbb és szebb legyen. A testületi ülések alapos véleményezésével meg már több mint 

két éve igyekeznek hozzájárulni a város tájékoztatásához. Környezeti problémák kezelése. Kiemelt 

figyelmet fordított a környezeti problémákra is. Augusztusban jelezte a hatóságoknak a neszmélyi 

vörösiszap-tározó kiporzásának veszélyeit, amely a széljárás függvényében a tatai lakosság egy 

részét is fenyegethette. A problémát követően aktívan nyomon követte az ügye alakulását és 

igyekezett megoldásokat keresni a helyzet orvoslására nemcsak belföldön, hanem a Duna másik 

oldalán is. A KEMHESZ ügyét is alaposan átvizsgálták szakembereikkel. Sajnálattal állapították 

meg, hogy a testület döntése alapján a város szempontjából itt is a legrosszabb opció valósult meg. 

Bérleti díj korlátozott emelése és egy valószínűsíthetően több tízmilliós beruházás helyett maradt 

a korábbi jelentősen alacsonyabb bérleti díj 2026 őszéig. A javaslatok nem kaptak támogatást a 

testület többi tagjától sajnos. Országos konferenciák, helyi ügyek. Az elmúlt hónapok során is több 

országos konferencián tartott előadásokat, különös figyelmet fordítva a források és a karsztok 

védelmére, ami véleménye szerint ismételten sarkalatos kérdés Tatán, kiváltképp a 21. század 

elaszályosodásának tükrében. Helyi adók és a képviselői felelősség: hat előterjesztést nyújtott be a 

tatai lakosság érdekében, amelyek között ugye kiemelt figyelmet fordított az építményadóra. 

Többször kérte képviselőtársait arra is, hogy tanúsítsanak önmérsékletet, mert elfogadhatatlan, 

hogy miközben az embereket dupla adókkal sarcolják, ugyanilyen mértékben növelik a saját 

tiszteletdíjukat. Hát ez megint nem elfogadható számomra. Képviselőtársait éppen ezért 

folyamatosan arra kéri, hogy szavazzanak újra a helyi adókról. Különböző programokon való 

részvétel: az árvízvédelemben egy héten keresztül reggeltől estig vett részt, hiszen a közbiztonság 

megőrzése mindannyiuk közös érdeke. A városi ünnepségeken is megjelent, igyekezett képviselni 

a közösséget, azonban sajnálattal tapasztalta, hogy a város által szervezett jótékonysági akciókban 

Polgármester úr és a képviselő-testület nem számított rá. Azokra ugyanis nem kapott meghívást, 

ami elszomorítja, pláne annak tükrében, hogy maga közel 20 éve vesz részt jótékonysági 

akciókban, egyesületük pedig maga is minden évben szervezett ilyeneket eddig is, ellenben 

egyedüli képviselőként vett részt a Szociális munka napján és az óvodapedagógusok köszöntőjén, 

mivel fontosnak tartja, hogy elismerjék mindazokat, akik a közösségük legnagyobb szükségét 

szenvedő tagjainak segítését választották hivatásukként, és nap mint nap a rászorulók segítségére 

sietnek. Valamint ott volt az óvodapedagógusok napján is, hiszen hivatástudatuk elengedhetetlen 

a jövő nemzedékének nevelésében, ők a legféltettebb kincseikről, gyermekeikről, unokáikról 

gondoskodnak és nevelik őket szeretettel. Részt vett egy óriás gyermekjogi plakátkampányban is, 

amely a gyermekvédelmi törvények szigorúbb betartását sürgeti. Emellett szintén egyedüliként volt 

részese az Öreg tavi lehalászás szakmai napjának is, hogy áttekintse a halkitermelés szakmai 

hátterét és a város tulajdonában lévő Kft. munkáját. Kampányígéretek betartása, városi problémák 

kezelése: minden tevékenysége során igyekezett betartani a kampányígéreteit, mert hiszi, hogy a 

„Tata többet érdemel” részéről nem pusztán szlogen. Egyre inkább érzi ennek a mondatnak a 

létjogosultságát. Többször jelezte az Újhegyi út csapadékelvezetési problémáit minden létező 

fórumon. Ahogy jelezte többször az Új úton és a város több pontján műszaki engedély nélkül 

parkoló gépjárművek elszállítására vonatkozó javaslatait is. Több ízben bejelentéseket tett az 
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illetékes szervek felé közvilágítási problémák, közlekedési lámpák meghibásodásai miatt, úthibák 

miatt, kátyúk miatt, gödrök miatt például a Fekete úton. Lakossági megkeresésre a városgazdával 

együttműködve sikerült elérnie, hogy a Baji úti lakótelepen a lehullott faleveleket és ágakat 

rekordidő alatt elszállítottak, amit ismételten köszön. Emléktábla átadása: zárásként szeretné 

megemlíteni, hogy emléktáblát adott át Posztumusz Dr. Petrássy Miklós aranydiplomás 

bányamérnök úr tiszteletére és emlékére, aki a tatai karsztok és források legfőbb védelmezője volt. 

Ezzel a gesztussal tisztelegni kívántak a múlt nagyjai és értékei előtt, önmaga felé is elköteleződve 

abban, hogy ezt a munkát tovább kívánja folytatni a jövő generációinak érdekében. Összességében 

tehát az elmúlt három hónap során úgy érzi, hogy mindent elkövetett, hogy Tata városának 

érdekében tegyen. Bízik abban, hogy a jövőben még sikeresebben dolgozhat a város fejlődéséért 

és a közérdek védelméért. Eztán pedig szeretne áldott, békés, kellemes és szép ünnepeket, valamint 

szebb, igazságosabb és adóemelésektől mentes új esztendőt kívánni képviselőtársainak is, valamint 

a lakosságnak is.  

 

Michl József polgármester köszöni szépen Szalay Ildikónak, Szekeres Alíz következik. 

 

Szekeres Aliz képviselő nem lesz ennyire hosszú meg ilyesmi. Mit csináltak, sok mindent szerinte. 

Lakossági fórumokon vettek részt, Fáklya úti demonstráció, szemétgyűjtés a tóparton, az agostyáni 

úti óvodába zöld növényeket ültettek. Voltak hivatalos megjelenések is, a Tatai tv-nek a 

kuratóriumi ülésein rendszeresen részt vesznek Könyves Gusztávval, kerekasztal, közérdekű 

kerekasztal. A lakossággal a 2-es körzetben személyesen szokott egyeztetni, helyszíni bejárással, 

a Nagykert utca, Kakas utca, Szél Csapás utca, Toldi utca, Határ út. Most a Látóhegynek a lakóival 

van egyeztetése, ezzel kapcsolatosan is, azért szeretné jelezni, hogy a Látóhegyen lakóknak van 

egy vízműves szerződése, ez a vízvételezési lehetőségről, amivel kapcsolatosan a Tatai Vízmű még 

nem küldött ki értesítőt, hogy december 31-et követően meghosszabbítják ezt a szerződést. Ezt 

azért mondja, hogy fontos tudni, hogy ezt el fogja kezdeni holnap a vízművel egyeztetni, de hogy 

azért az önkormányzat tudjon róla, hogy ez a lehetőség nem biztos, hogy adott lesz január elsejétől 

a Látóhegyen lakóknak. Aztán mit csinált, csomagosztással kapcsolatosan keresték meg, 

ebédosztással kapcsolatosan ugye a kártyákat, hogy kik kapják, kik nem kapják, ha minden igaz és 

minden összejön, akkor szombaton szeretne az ebédosztáson részt venni. A FÜGE szervezésében 

mesekönyvgyűjtést szerveztek, több helyről is mesekönyveket hoztak el, jó állapotban lévőket, és 

ezeket elvitték a gyermekkönyvtárba, és elérkeztek a tegnapi naphoz, a gyerekkönyvtárba 

felolvasást tartott kicsi gyerekeknek, ami roppant élvezetes volt.  

 

Michl József polgármester megköszöni a tájékoztatás és megadja a szót Könyves Gusztáv 

képviselő úrnak. 

 

Könyves Gusztáv képviselő azt gondolja, hogy 1000 szó is sok lehet, hogyha magukról beszélnek 

vagy egy szó is sok lehet, nyilván annyit tett, amennyi látszott ebből. Ezt meg tudják ítélni. Például 

ha nem veszi reprezentatív mintának, de mégiscsak egy minta Képviselőasszonynak a beszédéből 

kiderült, hogy ő hogy látja, hogy mit csinálnak, vagy mit csinál ezen keresztül is. Akkor röviden 

összefoglalná. Szeretne most tényleg rövid lenni, nem úgy, mint a Facebook posztjai, akkor ezek 

szerint úgy látják, hogy nem csinált semmit, illetve amit csinált az, hogy megemelte a képviselői 

tiszteletdíjukat indokolatlan magasra, majd havonta ezt fölvette. De azért mégiscsak azt mondja, 

hogy egy-két szót mondana, hogy látja, hogy mit csinált vagy a családja ebből mit látott, mert hogy 
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az nagyon fontos, hogy talán ők a leghitelesebbek, nekik kellene elmondani, de azért mégiscsak ez 

most az saját feladata. Az elmúlt egyéves munkájukat kéne, képviselői munkájukat kéne 

összefoglalni, de valójában a mandátumukat október 9-én vették föl a június 9-ét követő választás 

eredményeképpen. Azért mégiscsak azt mondaná, hogy nem október 9-től datálná a képviselői 

munkáját, hanem február 8-tól. Február 8-a volt az az időpont, amikor hivatalosan is hosszas, 

mondják úgy egy megelőző időszakot lezárva, amikor azon gondolkodott, hogy érdemes-e 

elindulnia, hogy belevág-e ebbe a küldetésbe. Hivatalosan is bejelentette egy FÜGE egyeztető 

értekezleten, hogy indul képviselőjelöltként, és a FÜGE pedig befogadta. Nem hirdetésre 

jelentkezett, ez egy véletlen, véletlenek sorozata volt, hogy egymásra találtak és azt gondolja, hogy 

ez egy nagyon sikeres együttműködés kezdete volt ez az időpont. Ekkor döntötte el, hogy 

képviselőjelölt lesz, úgyhogy ezt a február 8-tól júniusig időszakot tekinti első fázisnak. Ugye ez 

volt a felkészülés a feladatra megnevezésű fázis. Miről szólt ez, meg kellett ismertetni magát a 

város lakóival, merthogy nagy részük még nem ismerte, és meg kellett ismertetnie a város lakóival, 

hogy hogyan gondolkodik a képviselői munkáról, milyen célkitűzései vannak ezzel kapcsolatban, 

illetve a programját is megismertetni. Aztán a választást követően bekerült, bár listán, de bekerült 

a képviselő-testületbe Megjegyzi, a 7-es körzetben indult. Egyetlenegy oka volt, oda nem nagyon 

volt jelentkező, mondhatni, hogy a függetlenek részéről ez volt a legesélytelenebbnek titulált 

körzet, ami szinte nyerhetetlen. Hát ezt az élet be is igazolta, nyerni nem lehetett, de azt gondolja, 

hogy ez a második hely is fölér egy győzelemmel. Méltó vetélytársra talált és hozzáteszi egyébként 

a legnépszerűbb körzet lett a végén, hogy 5 képviselőjelölt volt. A lényeg az, hogy bekerült és 

innentől kezdve június 9-től október 9-ig, a mandátum felvételéig datálja, igen, a két dátum közé 

teszi a második fázist. Ezt úgy definiálja, hogy ez volt a tanulás. A tanulásnak az első fázisa. Ugye 

itt már eldőlt, hogy képviselő lesz, fel kell készülni a feladatra. Bújták a törvényeket, 

megismerkedtek az önkormányzatisággal, a polgármester úr támogatásával részt vehettek, 

mondják úgy, hogy szakmai továbbképzéseken, illetve hát egymással is kezdtek jobban 

összecsiszolódni, mert most már komolyan el kellett azon gondolkodni, hogy na akkor hogyan 

fognak tudni együttműködni. És aztán eljött az ominózus nap, október 9., amikor felvették a 

mandátumukat. Azt mondja, hogy ez az érdemi munka megkezdése, illetve egyben a tanulás 

második fázisa. Itt már élesben tanulhattak. Hogy mi a különbség az első és a második fázis között, 

azt úgy definiálná, hogy a tanulásnak a része a hiba. A tanulási folyamatban lehet hibázni, ebbe a 

fázisba már azt mondja, hogy itt már, itt már nem lehet többször elkövetni ugyanazt a hibát, tehát 

itt már nagyon nehezen lehet megbocsátani, hogyha azt a hibát elkövetik, amibe egyszer már 

beleléptek. Úgyhogy itt egy kicsit szigorúbbak voltak magukkal, illetve az érdemi munka pedig hát 

megnyilvánult most már a testületi üléseken való részvétellel. Bekerültek bizottságokba is, jómaga 

két bizottságba, akkor gyakorlatilag az is a havi kötelező munkarendbe épült be. A Közéleti 

kerekasztalon vett részt, tehát ez, ami alapvetően fakad a képviselői feladatukból, de aztán ezen 

kívül jöttek az egyéb társadalmi rendezvényeken való megjelenések, nemzeti ünnep, város 

ünnepeken való megjelenések. Egyelőre még itt nem olyan aktívak. Meghívásos alapon, mondják 

úgy, hogy nem kellett olyan sok rendezvényen részt venni, itt inkább proaktívan tudtak csak 

megnyilvánulni. Majd kíváncsian várja a jövőt, hogy ez hogyan fog alakulni. Aztán jöttek az egyéb 

feladatok, ami nem feltétlen kötelező, de azt gondolja, hogy ha egy képviselő-testület a hatékonyan 

szeretné elvégezni a munkáját, ezek mindenképpen a részét képzik a hétköznapjainak, egyeztetések 

lakossággal, vállalkozókkal, civil szervezetekkel, politikai szervezetekkel és természetesen azt is 

mondhatná a heti rendszerességű egyeztetés a FÜGE csapatával. Itt folyamatosan egyeztetnek, van 

olyan hét, hogy akár több alkalommal is. Előterjesztések feldolgozása, a döntés előkészítése és itt 

nemcsak a gombok nyomogatásáról van szó, hanem igenis sokan nem látják talán, hogy milyen 

munka van egy gombnyomás mögött. Itt nemcsak arról van szó, hogy elolvassák az 
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előterjesztéseket és majd hoznak egy döntést az alapján, hanem komoly kutatómunkát is kell 

végezni némelyik előterjesztés esetében. Csak úgy tájékoztató jelleggel mondja, hogy 348 oldal 

volt a mai első 22 előterjesztésnek az anyaga. Ebből nyilván volt egy-két fénykép is, de azért 

kevesen olvasnak el hónapról hónapra ennyi oldalt, és hát mondja, ez csak az alapdokumentum, ez 

még sok száz oldallal kiegészült. Illetve amit azt mondja, az egyik fő feladata volt azt gondolja és 

ezt meg is határozta maga számára, hogy egy új szemléletet hozzon be a városvezetésbe. Aki követi 

a munkáját, azt gondolja, az pontosan tudja, hogy miről beszél, a polgári gondolkodásmód 

erősítése, amit mindenképpen a zászlójára tűzött. És itt nemcsak azt gondolja, hogy itt pont a 

Polgármester úrral a minap beszélgettek a döntéshozatalról, hogy az egyeztetések miért fontosak, 

miért nem, és hát Polgármester úr, ha jól emlékszik, de majd kijavítja, ha pontatlan az emlékezete, 

azt mondta, hogy a lakosok nem feltétlen kíváncsiak a döntéshozatal folyamatára, őket a döntések 

érdeklik, és ezért fontos, hogy egyeztessenek a háttérben, és a testületi ülésen döntsenek. Pedig azt 

mondja, hogy azt a szemléletmódot szeretné behozni, hogy ne csak a döntéseket lássák, hanem 

lássák a mögötte lévő munkát, az odavezető utat, hogy értsék meg a döntések mögötti munkát és a 

döntések hátterét. „Önöket is be kell vonni a döntésbe, és ez szerinte az önkormányzatiság lényege. 

Ezt Polgármester úr is többször hangsúlyozta, hogy az önkormányzatiság az a város, azok nemcsak 

mi vagyunk Önök is.” Igenis ez az egyik fő feladata, hogy bevonni, hogy valóban polgárként 

gondolkodjanak, annak a felelősségével együtt. Tehát ne csak azt várják, hogy majd ez a 12 ember 

megmondja, hogy mi történjen, hanem folyjanak bele ebbe a döntésbe. Úgyhogy azt gondolja, hogy 

itt tényleg fölösleges most már szót szaporítani, aki követi a Facebook posztjait, a 

megnyilvánulásaikat, ami egyébként szerinte összhangban van az egyik fő üzenetükkel, illetve 

kitűzött céljaikkal, a transzparencia és a nyilvánosság, ezek azért megvalósultak, és pontosan ezért 

tudják, hogy mi mit tesznek. Hát nagyjából ennyit gondolt, aztán ha még valaki úgy érzi, hogy ezt 

ki kell egészítenie, akkor úgyis ráír és megteszi. De még egy apróság, egy rövid tény, hogy a 

kampányidőszakban a Facebookon közel 250 oldalnyi anyagot tett föl, töltött föl, ezek megvannak 

word-dokumentumban, Times New Roman 12-es, szimpla sorközzel, amióta képviselő, csak a 

Facebook-on a megkeresésekre, illetve a hivatalos levelezésbe, ez már 300 oldalnál tart. Lehet sok, 

lehet kevés, ez ennyi. Úgyhogy köszöni szépen az eddigi támogatásukat. Reméli, hogy a belé vetett 

bizalmat az 5 év alatt meg fogja szolgálni. És egyetlenegy kérése van, hogy ne most a 4,5- 5 év 

első két hónapjában törjenek felettük pálcát, hanem várják meg az 5 évet és 5 év múlva mondják 

azt, hogy erre szavaztak vagy nem erre szavaztak. De addig is számít a támogatásra. Köszöni 

szépen. Kellemes, áldott, békés karácsonyi ünnepeket és boldog újévet kíván és jövőre ugyanitt. 

 

Michl József polgármester köszöni szépen. Komondi Ágnes elnök asszony, képviselő asszony 

következik. 

 

Komondi Ágnes képviselő, a Városfejlesztési, Városüzemeltetési és Környezetvédelmi 

Bizottság elnöke elmondja, nem menne vissza ennyire a múltba, inkább csak az utolsó egy-két 

hónapról beszélne. Valamelyik nap Polgármester úrtól megkapta, hogy azért lett képviselő, hogy 

hogy is mondta, hogy bevágja a botot a küllők közé, hogy ezt hallotta valakitől ugye. Nem ezért 

lett képviselő, de igyekszik majd ennek is megfelelni, ígéri. Azt hiszi, jó úton haladnak a FÜGE 

csapatával. Nyilván nem lehet ez a cél. A célja az, hogy azért dolgozik, hogy a tataiaknak feleljek 

meg, a tatai lakosoknak, hogy az ő érdekükben dolgozzanak és tegyék a dolgukat és ezt teszi 

kiemelten az 1-es körzetre vetítve. Mit végzett eddig, hát, elég sok mindent, nem sorolná így fel 

teljesen pontosan, hanem tartott két lakossági találkozót, amin egyre többen vesznek részt. Ezeket 

ígéretéhez híven hathetente meg is fogja tartani az egyes körzetben, a Kőfaragó Házban. A 
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következő január 8-án lesz, és ez a reklám helye, 18 órakor, és nagyon jó lenne, ha minél többen 

személyesen is részt vennének rajta, mert az a tapasztalata, hogy nagyon jó visszajelzéseket kapott, 

hogy ez élmény is volt nekik, meg meghallgatta őket, meg érdemben is tudott tenni értük. Már 

most sok feladaton túl van. Sok lakossági bejelentés érkezik hozzá, egy párat azért felsorolna, amit 

megoldottak már például a városi cégek vagy az önkormányzati irodák segítségével. Például a City 

app-os bejelentéseinek a száma az 28, aminek több, mint a fele meg is van oldva. És itt biztatná a 

tatai lakosokat, hogy használják ezt az appot, mert nagyon jól működik. Gyorsan reagálnak rá az 

irodákból és tényleg csak dicsérni tudja. Egy-két javaslata majd lesz hozzá, hogy hogyan lehetne 

finomítani, mert a visszajelzések azok még úgy nincsenek nagyon a helyén, de ezt majd átbeszélik. 

Jó pár illegális szemetet is felszámoltak, főleg ott a Kálvária út környékén, a Kálvária útnak van 

egy Kálváriája, főleg a végén, ahol nagyon, hát elég ramaty állapotban volt az út, ahogy a 

Városgazdánál ezt sikerült, hogy rendbe tették és ígéretet kapott rá, hogy jövőre úgy néz ki, hogy 

le is lesz aszfaltozva. A kastéllyal is nagyon sok feladat volt. Nem sajátítaná ki a maga részére, 

hogy foglalkozott vele, de az előterjesztést ugye maga adta be, és ha jól tudja, de erősítsék meg, 

hogy nem lett a kastélyra más jelentkező, - kérdezi Jegyző úrtól - úgy tudja, nem tudhatjuk. Pár 

ügy, ami még megoldandó feladat, a MOHU-val is volt egyeztetésük. Ezt tovább folytatják, ezt dr. 

Szerencsi Richárd alpolgármesterrel kezdték el, és viszik is tovább. A kátyús utak rendbetétele 

szerinte, annak nem látja, hogy lesz-e vége valamikor is, mert van bőven. A Fekete úti problémák, 

itt már említette ma, hogy van ez az erdősáv, ami megoldásért kiált, de itt több a probléma a Fekete 

úttal. Beszélt ma a rendőrkapitánysággal és jövő héten megy ez ügyben is beszélni hozzá. Zebrák, 

forgalmi rendhiány, ezeket mind kapja a lakosságtól. Folyamatosan és állandóan emlegetik. Négy 

iskola van a körzetében, meg egy óvoda, tehát itt is ezt így prioritásba kitenné. Sok rendezvényen 

is részt vett, segít, ahol tud. Önkénteskedést sem hagyta abba, rendbe tették az Angolkertben a 

török mecsetet, a Csekén otthon csoportjukkal. Sok eseményen, tényleg rengetegen részt vett, de 

hagy ne sorolja ezeket fel. Elindított egy karácsonyi akciót, könyvakciót, amit már említett 

Szekeres Aliz is. Itt hoz számokat is, több mint 170 darab, főleg mesekönyvet összegyűjtöttek, amit 

leadtak már a könyvtárnak és 150 ezer forint adományt is gyűjtöttek, aminek egy részéből 

olvasójegyet, vagy hogy mondják ezt, azt vesznek és a többiből pedig új mesekönyveket kap a 

városi könyvtár, mert úgy gondolja, hogy mesekönyvekből soha nem elég. Felolvasott maga is a 

gyerekeknek az egyik este, és ahogy Könyves Gusztáv is említette, a háttérben is rengeteget 

dolgoznak. Sorra kerülnek eléjük ügyek, amik nemcsak abból áll, mint ő is említette, hogy 

idejönnek, elolvassák, vagy elolvassák előterjesztéseket és megnyomják a gombot. Lassan 

oknyomozó újságírónak érzi magát. Az sem elhanyagolható, hogy ígéretükhöz hűen rendszeresen 

tájékoztatják a tatai lakosokat, és ez főleg a Facebook posztokban érhető tetten, de rendszeresen 

nyilatkoznak a tatai tévének is és sokszor kap hathatós segítséget is, amit itt is - hogy kell mutatni, 

így - hálás szívvel köszön és számít továbbra rá. Itt jól jön, hogy rengeteg ismerőse van Tatán és a 

városban és szívesen is segítenek neki ezt nem lehet elégszer megköszönnie, és a bizalmat, amit 

beléfektettek a képviselőtársai is, hogy a városüzemeltetés, városfejlesztés és környezetbizottság 

elnöke lehet. Ez nem kis feladat, sőt nagyon nagy felelősségnek is érzi, és ebben is szeretné minél 

többet részt venni, vagy minél több feladatot megoldani. Azon lesz, hogy a továbbiakban és a 

városban élőket, az itt élőket fogja előtérbe helyezni, az ő érdekeiket és Tata érdekeit fogja szem 

előtt tartani. Áldott, békés karácsonyt kíván mindenkinek. Találkoznak a továbbiakban is.  

 

Michl József polgármester megköszöni a tájékoztatást és jelzi, Szekeres Aliz jelentkezett, de most 

Bányai Tihamér következik, de megadja szót. 
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Szekeres Aliz képviselő elmondja, hogy így a képviselőtársai itt sorolták fel a feladatokat, amiket 

megcsináltak, itt időközben, neki is egy csomó minden eszébe jutott. Egyetlenegy dolgot szeretne 

kiemelni és úgy gondolja, hogy frakció ide vagy oda, de Szerencsi Richárd képviselőtársával 

nagyon hasznos és jó dolgot tettek együtt. Ehhez köszöni szépen az önkormányzat és a városgazda 

támogatását, segítségét, munkáját. A Kőkúti Általános Iskolában megszüntettek egy olyan 

lehetetlen állapotot, ami a kisgyerekeknek mondhatja azt, hogy életveszélyes volt, az az állapot 

majdnem, de veszélyes volt. Sem egészségügyi, se semmilyen szempontból az a rész nem volt 

megfelelő ahhoz, hogy a kisgyerekek ott játszanak és úgy gondolja, hogy kialakítottak egy olyan 

teret nekik, ahol biztonságos körülmények között, higiéniai szempontokat figyelembe véve 

maximálisan jó helyen tudnak játszani és ez folytatódhat tovább, és úgy gondolja, hogy annak 

ellenére, hogy itt néha vitáznak, meg néha hangoskodnak egymással, de tudnak együtt dolgozni és 

ez szerinte mindennél fontosabb. Szeretné megköszönni dr. Szerencsi Richárdnak azt, hogy 

segítette és támogatta ebben, és bízik benne, hogy a jövőben kölcsönösen együtt tudnak dolgozni, 

mindig, minden területen, annak ellenére, hogy lesznek vitáik. De azt mondják, hogy a jó 

házasságban van kanálcsörgés is. Mindenkinek kíván kellemes karácsonyi ünnepeket, boldog 

újévet. 

 

Michl József polgármester jelzi, Bányai Tihamér képviselő úr, elnök úr következik. 

 

Bányai Tihamér képviselő, a Humán Bizottság elnöke elmondja, ha az egy éves képviselői 

munkabeszámolóra van 5 perc, akkor megpróbálja egy percben összefoglalni ezt az elmúlt 2 

hónapot, de nyilván ez lehet, előre is elnézést kér, hogyha ez kicsit túlnyúlik. 

 

Michl József polgármester hozzáteszi, most fölkészülhetnek képviselőtársai, milyen nehéz lesz 

jövőre, mert akkor egy évet kell elmondani 5 percben. 

 

Bányai Tihamér képviselő, a Humán Bizottság elnöke Abszolút, abszolút. Mindenesetre az már, 

jó hír, hogy Szekeres Aliz képviselő asszony is a 2 hónapban tett olyan dolgokat, amit elfelejtett, 

tehát bízik benne, hogy kellő mennyiségű jegyzetfüzettel fog majd rendelkezni a következő évi 

tevékenységek beszámolójakor. Először is minden tisztelete azoké, akik személyesen megjelentek, 

ezt még egyszer köszöni, ezen a közmeghallgatáson a csúszás ellenére, és azoké is, akik pedig a 

tévé előtt ülnek, és nem pedig a Darts Vb-t nézik például, hanem a közmeghallgatást a Tata Tv-n. 

Szeretné megköszönni a bizalmat és a támogatást, amelyeket az elmúlt 2 hónapban kapott. Azt a 

nyitottságot, amire egyébként nem is feltétlenül számított, amivel fogadtak, és azt a közvetlenséget 

is, amivel minden, mindig és minden alkalommal felé fordulnak, ez abszolút örömteli és 

bizalomgerjesztő. Mint újonnan megválasztott képviselő, ugye többed magával azt tudja mondani 

magáról, hogy sokat tanul magáról a működésről, az önkormányzati folyamatokról, de már most is 

elkötelezetten dolgozik azon, hogy a közösségük érdekeit képviselje, és hogy időről időre többet 

tudjon meg arról, hogy mit várnak el tőle, és mit vár el magától ebben a tisztségben. Szeretné, ha 

minél többen megismernék, és ez úgy szokott működni, hogyha kap egy telefonszámot, akkor utána 

kap kettőt, tehát bízik benne, hogy a következő időszakban ez még több lesz. Nyilván erre időt és 

energiát kell szánni, hogy minden megkeresésre válaszoljon, de az elmúlt időszakban és 2 

hónapban is, illetve a kampány előtti időszakban is arra törekedett, hogy minél több újhegyi és 

agostyáni lakossal próbálkozott meg találkozni és meghallgatni a véleményét. Ígéri, hogy a jövőben 

is igyekezni fog arra, hogy az összes ilyen megkeresésnek eleget tegyen. Abszolút előnyben 
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részesíti a személyes találkozókat, úgyhogy külön köszönet azért, hogy ilyenkor akár az 

otthonukban fogadják, vagy a portájukon, amit még egyszer szeretne megköszönni. Egyébként 

ezek az észrevételek, amik ezeknél a beszélgetéseknél elhangoznak, rendkívül értékesek számára, 

és segítenek abban, hogy jobban megértse a közösségük igényeit. Ugye korábban ebben a 

szerepkörben nem dolgozott, mindenképpen egy teljesen más megvilágításban tárja elé Tata város 

problémáit. Bár még gyakorlatlan és ezt a maga nevében mondja, de azt gondolja, hogy kellő 

lelkesedés és lendület van benne így az előttük álló feladatok kapcsán. Emlékszik Polgármester úr 

mondta, mikor megkérdezték, hogy egy ilyen képviselő-testületi ülés meddig szokott tartani, és 

talán ha jól emlékszik, azt mondta Polgármester úr, hát az olyan fél kettőnél tovább még soha nem 

tartott. A harmadik ilyen alkalmon vannak, és nyilván most közmeghallgatás van, 9 óra van, tehát 

hogy ezt meg kell szokniuk, tényleg ezt a közeget, ezt a nagyon sok felkészülést, azt a nagyon sok 

kérdést, amit feltesznek, és fel fognak majd tenni a jövőben is. A következő időszakban azon fog 

dolgozni, hogy a lehető legjobban képviselje a lakosokat és Tata város érdekeit, és hogy tényleg 

közösen találjanak megoldásokat az előttük álló kihívásokra. Egy-két dolgot írt össze még itt, hogy 

konkrétumokról is beszéljenek, és ne csak egy ilyen védőbeszéd vagy egy ilyen bemutatkozás 

jellege legyen ennek a beszédnek. Volt lehetősége, meghívást kapott az Agostyánért Egyesület 

szervezésében az agostyáni Idősek Napján, remek alkalom volt arra, hogy az agostyáni idősekkel, 

65 éven felüliekkel találkozzon. Itt ugye magát a, a meghívókat személyesen volt alkalma 

kidobálni, ekkor is rengeteg jó beszélgetés volt itt. Köszöni egyébként azoknak a segítő szándékú 

agostyániaknak, akik és külön köszönettel Pengő Juliannának, hogyha így megszólíthatja, hogy 

segített a maradék meghívó kiosztásában. Úgyhogy továbbra is várja az ilyen jólelkű és segítő 

szándékú körzetében lakó emberek segítségét. Volt alkalma részt vennie az agostyáni fadíszítésen, 

ott egy teljesen más közösséggel sikerült találkoznia, nagyon jó beszélgetések voltak mind a forralt 

borozás mellett, de azért a politika sem maradhatott ki ezekből a beszélgetésekből. Ezekből mind 

tanul. Megtartotta az első fogadóóráját, a körzetük, vagy a körzete jellegzetessége, hogy két 

településrész is van benne, úgyhogy jött is már kérdés, hogy az újhegyi városrészben mikor lesz 

fogadóóra. Januárban tervezi ezt a fogadóórát, nagy valószínűséggel az újhegyi bölcsőde 

épületében, és ilyen felváltva fogja tervezni ezeket a, ezeket a fogadóórákat, úgyhogy lesz alkalom 

bőven, hogy találkozzanak, és beszélgessenek a körzetet érintő problémákról, felvetésekről. Mint 

a Humán Bizottság elnöke megismerhette a Szociális kerekasztal első alkalmával, hogy ez miről is 

szól. Azt gondolja, hogy ebben még bőven van tér, hogy ebben fejlődjenek és látja, mint egy saját 

előterjesztés, hogy van igény az ilyen szociális kerekasztalokra, vagy egyéb más fórumokra, ahol 

meg tudják teremteni a lehetőségét annak, hogy különböző témákban diskuráljanak és 

megoldásokat találjanak egyes problémákra. Van egy saját Facebook-csoport a 8-as választókörzet 

kapcsán, ami talán Komondi Ágnes képviselő és elnök asszony mondta, hogy az egyik legaktívabb 

képviselői, vagy körzeti csoport, amit külön köszön. Itt igyekszik minden naprakész információt 

megosztani a csoportban lévőkkel, és örömmel látja, hogy napról napra bővül ennek a csoportnak 

a létszáma. Itt is bátorít mindenkit így a tévén keresztül is, hogy csatlakozzanak a csoporthoz, mert 

rengeteg jó információt tudnak meg akár az itt elhangzottakról, akár más-más témában és tényleg 

nagyon sok minden, terepbejárás, mindent fölsorolt, telefonos megkeresések, ezeket rögzíti, illetve 

bátorított mindenkit arra, hogy ha valamiért a korábbi időszakban, önkormányzati időszakban nem 

kapott választ a kérdéseire, akkor ezeket küldje meg neki, ezeket dolgozza fel, és még mielőtt 

választ tud adni, vannak olyan témák, ahol például a hivatalnak a hivatalos állásfoglalására vár, 

amint ezek megérkeznek, akkor ezekre a válaszokra kielégítő, vagy a kérdésekre kielégítő 

válaszokat fog tudni majd adni. Mindezidáig egy előterjesztés volt, ami napirendre került a 

bizottsági és képviselő-testületi ülésen. Kettő van még a tarsolyban, az egyik egy kicsit nehezebb 

téma, de érinti a helyi adók témáját, úgyhogy itt még egy kis türelmet kér, illetve a másik is olyan, 



33 

ami egy kicsivel több előkészítést igényel, de bízik benne, hogy a következő időszakban egyre 

aktívabb tud lenni majd az előterjesztések terén is, úgyhogy köszöni szépen. Csatlakozva az előtte 

szólókhoz és nem közhelyesen, békés, egészséges, boldog ünnepeket kíván mindenkinek és jövőre 

találkoznak ugyanitt. 

 

Michl József polgármester megköszöni a tájékoztatást és kérdésre elmondja, 8 perc 20 másodperc 

volt, eddigi legrövidebb. Tájékoztatásul elmondja, hogy Kvittung Dániel következik. 

 

Kvittung Dániel alpolgármester először is tisztelettel köszönt mindenkit. Egy köszönettel 

kezdené, mind a saját csapata, mind Polgármester úr irányába is, hogy ezt a bizalmat megkapta, 

hogy alpolgármesterként kezdheti meg lényegében politikai pályafutását. Megpróbálja ebből a 

maximumot kihozni, hogy tényleg megérdemelten legyen ebben a pozícióban. Nem szeretné 

nagyon húzni mindenkinek az idejét, ami szerinte nagyon-nagyon fontos és nagyon-nagyon 

lényeges azok a projektek, amiben éppen próbál áttörést elérni Tata számára szerinte az egyik 

legjobb lesz, ez olyan február körülre tudnak pontos információt mondani, hogy egy 

energiaimegtakarítás visszaigénylésével nagyjából a pályázatnak megfelelő tatai ingatlanok 

összesét teljesen ingyen lehet majd tetőszigetelni. Ez szerinte egy nagyon-nagyon remek lehetőség 

lesz, erre mindenki figyeljen oda majd február környékén, hogyha sikerül kiírni, de hát ezt be 

fogják harangozni, ez szerinte ez egy hihetetlen jó lehetőség, hogy itt egyébként több ezer 

ingatlanról van szó, tehát ez a szám ez nem véges, csak erre még egy kis időt kérnek. Ez egy 

energetikai spóroláshoz köthető ilyen pályázat. Amit nagyon-nagyon fontosnak tart, az az 

ifjúságnak az egészségtudatos nevelése. Az országban elsőként tudtak elindítani egy úgynevezett 

Ifjú Életmentő Programot. A Kőkúti általános iskolában kezdtük a Vöröskereszttel karöltve. Ilyen 

az egész országban nincs. Nagyon-nagyon szeretnénk, hogyha már 7. - 8. osztálytól a gyermekek 

megtanulnák azt a dolgot, hogy mi is az elsősegély-nyújtás. Ez a képzés ez egy laikustól nagyobb 

szint, tehát ez nem is egy jogosítvány, hanem annál is magasabb szint lesz, tehát ezek a gyermekek 

valójában képesek lesznek szakszerűen, tehát laikus mégis, de szakszerű ellátásra. Amit nagyon-

nagyon fontosnak tart, az a folyamatos kapcsolat a szociális szférával. Több bejáráson vett részt, 

folyamatosan próbál ennek az ágnak, hisz egészségügyi dolgozó mivoltjából a sokkal jobb létét a 

városban, úgy gondolja, hogy még van mit tenni ennek az ügyében. Sorolhatná maga is, hogy hány 

darab ilyen önkormányzati hivatalos eseményen vett részt, de úgy gondolja, hogy inkább a tettek 

beszéljenek, mintsem más. Szerinte nagyon-nagyon szépen, úgy gondolja, bocsánat, nagyon 

szépen szeretné megköszönni változatlanul minden tatainak a bizalmát, illetve a képviselőtársakét 

is, úgy gondolja, hogy érdemes lesz a tevékenységét követni a következő hónapokban, mert 

rendkívül sok és hasznos, és Tata városára nézve nagyon-nagyon pozitív dolog fog történni. 

Legalábbis nagyon reméli. Mindenkinek kellemes, boldog karácsonyt szeretne kívánni és boldog 

új évet, és nagyon-nagyon tényleg köszöni szépen mindenkinek a bizalmát, nem fog csalódni. 

 

Michl József polgármester jelzi Komondi Ágnes képviselő asszony kérte vissza a szót. 

 

Komondi Ágnes képviselő, a Városfejlesztési, Városüzemeltetési és Környzetvédelmi 

Bizottság elnöke köszöni a szót és elnézést kér, hogy így utólag, de restelli, hogy nem említette 

meg az önkormányzat és a hivatal dolgozóit, hogy megköszönje nekik is a munkát. És elnézést kér, 

hogyha néha sok, de nem ígérheti, hogy más lesz, úgyhogy itt is nagyon köszöni nekik. Még 

egyszer elnézést, hogy őket kihagyta a sorból. Köszöni szépen. 
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Michl József polgármester köszöni a hozzászólást és jelzi Kvittung Dániel folytatja még egy 

kicsit. 

 

Kvittung Dániel alpolgármester elnézést kér, ahogy a Képviselő asszony is mondja, talán, hát 

szinte majdnem, hogy maga köszönheti meg nekik a legjobban ezt a hozzáállást, ezt a kedves 

viszonyt, amit szerinte egyre jobban építenek itt egymás között, úgyhogy bocsánatot kér, tényleg 

elfelejtette megemlíteni őket, legyen a fáradtságra, hogy nagyon-nagyon szépen köszöni az 

önkormányzatban dolgozók tényleg rendkívüli munkáját, amit végeznek, - most már nemcsak 

külső szemmel látja, hanem belülről is - és azt a hozzáállást, amit minden nap kap tőlük. Nagyon 

szépen köszönöm nekik is. 

 

Michl József polgármester jelzi, dr. Szerencsi Richárd alpolgármester úr következik, Jegyző úr 

és saját maga majd a végén, Jegyző úr, a legeslegvégén. 

 

dr. Szerencsi Richárd alpolgármester elmondja, egy kicsit egyedi, úgy érzi, egyedi helyzetben 

van, nemcsak azért, mert alpolgármesteri beszámolóval is készült, azt kicsit ilyen összefoglalólag, 

hanem mert itt ül mellette, ha fogalmazhat úgy, az elődje, a 6-os választókörzetnek úgy szokott 

fogalmazni, két képviselője van és megbeszélték Képviselő úrral, hogy megpróbálja összefoglalni 

az ott megvalósult fejlesztéseket, mint a körzet egyéni képviselője. De természetesen azért ezt a 

munkát, ami itt el fog hangzani, ennek a nagy részét, azt Képviselő úrnak, ha fogalmazhat így, a 

számlájára írná. Átadásra került ugye a Magyary Zoltán Tudásközpont, ahol helyet kapott a városi 

könyvtár is többfunkciós olvasóterekkel, gyermekkönyvtárral, számítógépes teremmel, és az 

épülettel párhuzamosan megújult az Ady Endre utca 2-16 előtti közterület is, zöldfelület, 

utcabútorok és okospadok kaptak helyet. Egy másik nagyobb megvalósult beruházásfejlesztés a 

Dobroszláv utcai parkoló, itt 61 férőhellyel lehetett bővíteni, illetve a lehetőséget megteremteni 

arra, hogy további 61 férőhelyes parkoló létesüljön ott. Az Egység utca felőli bejáratánál már volt 

egy 20 férőhelyes és akkor ez tudott még egy 61-gyel bővülni. 16 darab fa és facsemete is el lett 

ültetve. Az Angolkert bejáratának felújítására is sor került a Sport utca és a Hattyúliget utca 

találkozásánál, ebben még, mint városgazdás volt szerencséje részt venni ebben a munkában. Ott 

maga a bejárat és az az mellett található kis bódé is, még talán a kampány idején voltak ilyen 

kérdések, hogy mi lesz annak a sorsa, és hogy ne legyen céltalan a felújítás, a városgazda 

munkatársa használja azt a bódét és munkájához egy nagy segítség. Ha már a Cseke-tó és környéke, 

a leendő Cseke-liget presszóval szemben is megépült a fahíd. Itt köszönet a tulajdonosoknak, 

Krekó Andrásnak és Essősy Ákosnak, azért tartja fontosnak, hogy megemlítse az ő nevüket, mert 

ez teljes egészében az ő beruházásuk volt. Ez egy érdekes helyzet volt, egy közös rendezvényen 

vettek közösen részt, egy asztalnál ültek és véletlenül meghallották, hogy a másik személlyel arról 

beszéltek, hogy miként lehetne ezt a hidat felújítani és ott ajánlotta fel akkor, hogy ők ezt 

megcsinálják. Úgyhogy ez egy ilyen jellegű felajánlás volt a részükről, ezúton is nagyon köszönik 

nekik. Megújították az Ady Endre utcai Spar előtti parkoló szervizútja és az Állami Közút közötti 

földnyelvet. Ez az a sáv, ahol elég össze-vissza gazosan volt ott nem is tudja milyen növényzet volt 

már benne, sövény, fakezdemény, vagy nem is tudja milyen áldatlan állapotok uralkodtak ott. Ez 

ki lett szedve és úgynevezett tamariskát ültettek el. Remélhetőleg ez egy sokkal szebb képet fog 

majd adni. Felújításra került a Fényes Áruháznál lévő ivókút is. Nagyjából ezek azok a fontosabb 

fejlesztések, amit össze tudott foglalni a 6-os körzetből. Az alpolgármesteri munkára vonatkozóan 
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több, mint 30 eseményen vett részt, ezek konferenciák, szakmai megbeszélések, egyeztetések, 

bemutatók, ünnepségek, megemlékezések, intézmények látogatása, helyszíni bejárások, sttb. Ezek 

a testületi anyagokban megtalálhatók, úgyhogy most azzal nem húzná az időt, hogy ezt mind 

felsorolja. Kéri, még egy-két gondolatot engedjenek meg. Köszöni a képviselőtársainak az eddigi 

munkát és még nagyon az elején vannak, úgyhogy még sok minden vár rájuk. Köszöni a pozitív 

visszajelzéseket is, amiket innen is kapott és szeretne maga is áldott szent karácsonyi ünnepeket 

kívánni minden tatainak, polgármester úrnak, képviselőtársainak, a hivatal dolgozóinak és úgy 

amblokk mindenkinek. Ugyanezt a hozzáállást azt gondolja, sőt biztos benne, hogy továbbra is 

meg fogják tőle tapasztalni.  

 

Michl József polgármester elmondja, Boglári Zoltán képviselő úr név nélkül már egy párszor itt 

megemlítésre került, de most névvel együtt is övé a szó. 

 

Boglári Zoltán képviselő köszöni a szót, tisztelettel köszönti a tisztelt tataiakat, tisztelt 

képviselőtársait, és a közmeghallgatáson megjelentek. Nehéz egy kicsit olyan szempontból 

megszólalnia, ugye közéleti, politikai tevékenységet 2009 óta folytat, hivatalos formában, mint 

önkormányzati képviselő 2019 óta, de azt nem gondolta, hogy most ugye a előző testületből hárman 

képviselik a színeket, hiszen Polgármester úr, Robozné képviselő asszony és jómaga, de most itt 

képviselőként egyedül képviseli a folytonosságot és így most tulajdonképpen évet is értékel, hiszen 

még októberig, mint egyéni képviselő, most pedig ugye listás képviselőként van jelen. Amikor 

megnézte a tavalyi beszámolót, akkor azt írta, hogy a 2023-as esztendőt aranybetűkkel lehetett 

fölvésni a tóvárosi 6-os számú egyéni választókerületben, ami így is volt, de ahogy itt 

Alpolgármester is utalt rá, 2024-ben is volt több nagy volumenű beruházás. Amit mindig kiemel 

az az, hogy a tóvárosi malmoknak a nagy része felújításra került az utóbbi időszakban és új 

funkciókat is kaptak, hiszen talán ez a legnehezebb, hogy ezeknek a malmoknak új funkciókat 

találjanak, hiszen a régi az már ugye, az őrletés, az most már nem valósulhat meg. Ami viszont 

fontos, hogy a Malomkertben mégiscsak van egy olyan malom, a Jenőmalomban, ami a tatai 

malmoknak a gazdag történelmébe mégiscsak egy valódi bepillantást tesz ugye lehetővé. Amit 

2024-ből még kiemelne az az, hogy Tatára több bevezető kerékpárút is megépült az utóbbi 

időszakban és folyamatosan ez egy nagy vágyuk volt, hogy ezeket városon belül is összekössék. 

Úgy gondolja, hogy ez évben egy nagy lépést tettek ebben, a tóvárosi körzetet is ez érintette, az 

Alkotmány utcában egy forgalomcsillapító küszöb is kialakult, és ugye onnan folytatódik egészen 

a Várkanyar, Oroszlányi út és a Fényes fasor felé, aztán vezet ki a városból, de ez egy nagyon 

fontos ilyen összekötő elem, ami megvalósult. A Cseke-ligetről többször is esett szó, azért 

kiemelné a Tatai Sporthorgász és Környezetvédő Egyesületbe, mint önkormányzati delegáltként is 

benne van a vezetőségben, mindig ott is hangsúlyozza, hogy a sport, turisztikai, horgászati és 

kulturális célok, jól megférjenek egymás mellett, és ezért úgy gondolja, hogy elég sokat dolgozott 

is. Amit az Angolkertből kiemelnék, ugye az Erzsébet téri kapunak, pálmaházi kapunak a 

megújulása, ahol köszöni a Városgazdának és külön Alpolgármester úrnak is a közbenjárását. Úgy 

gondolja, hogy igazán méltó a 240 éves kert előtt, hogy ilyen szép, megújult kapukkal és 

emléktáblákkal ünnepelhették tulajdonképpen, amelyhez egyébként financiálisan maga is 

hozzájárult a Helytörténeti Egyesületen keresztül. Bízik benne, hogy ez a határon átnyúló pályázat, 

ha jól mondja, annak a részeként kerülhet majd sor a műromok, a török mecset, a néppark bejárata, 

kő griffeknek majd a megújulására. Bízik benne, hogy ezek a mindenki számára ismert és népszerű 

elemek is majd megújulhatnak hamarosan. Fontos volt a körzetben élőknek az Ady Endre utca, 

Egység utca közötti átjáró közvilágítás fejlesztése, ez is megvalósult ebben az évben. Ami még egy 
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nagy fejlesztés, az a Kodály téren, az egykori Halászcsárda és környezetének a rehabilitációja. Ezek 

a munkák még most is zajlanak. Nagyon bízik benne, hogy szintén új parkolóhelyek kialakításra 

kerülnek és a forgalmi helyzet ott is még jobban rendeződhet. Amit még kiemelne, a csapadékvíz-

elvezetésnek a munkái már elkezdődtek a városban, egy újabb ütem. Nagyon bízik benne, hogy az 

Újvilág utcában is, bemutatták a terveket a tavalyi évben, ha jól emlékszik, kell egy kicsit a 

terveken módosítani, de bízik benne, hogy ezek is hamarosan ott is majd a munkálatok 

elkezdődhetnek a pályázat keretében. Akik szeretik a statisztikákat, azoknak is készült. Ezt minden 

évben ilyenkor elmondja, hogy 2019-2020-ban 107, 2021-ben 155, 2022-ben 144, 2023 az 

valamiért kiemelkedő volt, 200 darab és 2024-ben egészen októberig 150 darab, októberben a mai 

napig pedig 18 darab, tehát összesen 168 darab megkeresés érkezett irányába. Itt minden benne 

van, tehát a fogadóóra, e-mail, messenger-üzenet, telefonos megkeresések, ezeket pontosan 

igyekszik vissza vagy feljegyezni, és a visszacsatolásra is mindig hangsúlyt fektet. Amit kiemelne 

ezek közül, például az idén a műszaki típusú bejelentések, azok vették át a vezetést, ez 46 darab, a 

zöldfelületi az továbbra is elég szép számú, az 41 darab, a szociális 19 és például az állatokkal 

kapcsolatos is 11 darab. A többi típusú bejelentés az olyan 1-3 körül mozog. Ami még ebből 

érdekes és statisztikailag, és már Komondi képviselő asszony is kiemelte, maga is támogatja és 

sokszor használta maga is a City-appot, mégpedig 44 alkalommal, ami a hozzá érkezett 

bejelentések. Kiment a helyszínre és akkor úgy adta be, de 18 darab volt ebből, ami a saját 

észrevétele, és akkor úgy adta be ezt a City-app-os bejelentést. Erre is mindenkit bátorít, hogy 

használja. Egyébként érdekesség, hogy ezekből, ebből a 168 bejelentésből 112 volt, ami a Tata-

tóvárosi körzetre, 51, ami Tata területéről és 5 még más városokból is érkezett. Ezek általában 

olyanok, most csak mond egy példát, hogy a tatai vár és a Fényes között például milyen hosszú az 

út, tehát hogy még gyalog érdemes vagy buszra szállni. Ezek ilyen érdekes dolgok. Még pár szót 

szól, a Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottságot vezette. 2024 szeptemberéig 

12 alkalommal üléseztek, 3 alkalommal együttes ülés is volt -, amire már ugye ebben a ciklusban 

is volt példa -, 2 alkalommal zárt ülés és összesen 132 határozatot hoztak. Kiemelné itt a 

környezetvédelmi alapot, hiszen az esővízgyűjtők azok idén is nagyon népszerűek voltak, és 

szerinte itt az egyre erőteljesebbé váló klímaváltozás hatásait érzik, nagyon fontos a vízvisszatartás. 

Még szeretné kiemelni, 178 hektár erdeje van a városnak, ez a saját önkormányzati erdő, de van 

jelentős állami terület és magánerdő is, erdészeti szakirányító került alkalmazásra, ez csak a 

szakmájából adódóan is ezt nagyon fontosnak ítéli és ezt örömtelinek tartja. Amit még kiemelne, 

hogy igyekezett azért a város kulturális életében, vagy épp a városrész kulturális életében is részt 

venni. Tagja a Henry Milne Lovastörténeti Egyesületnek, de mecénása is mondhatja így a Peron 

Musicnak is. Mindig figyeli az ő tevékenységüket, vagy éppen most a Vaszary 120 év kapcsán a 

Vaszary iskolának is ajánlott fel virágokat, rózsákat, árvácskákat, amivel díszíthették az iskola 

udvarát. Talán sikerült így a tevékenységéből fölvillantani mind az október 1-jéig és az azt követő 

időszakból is. Arra kér mindenkit, hogy figyeljenek egymásra, óvják, fejlesszék az egyes 

városrészek, illetve az egész városnak a gyarapodó értékeit. Nagyon köszöni mindenkinek az 

észrevételeit, a támogatásukat, és ezeket várja az építő javaslatokat is. Amire még szeretné fölhívni 

a figyelmet, hogy a tűzijátékkal csak nagyon óvatosan, legalábbis csak a megengedett 

területrészeken, vagy legalábbis Tata város területén, inkább ne is, hiszen ugye itt a vadludak 

kapcsán fokozott ellenőrzés lesz a városban, tehát a járőrözés az az idén is lesz. Így kíván 

mindenkinek áldott karácsonyt és boldog új 2025-ös esztendőt.  

 

Michl József polgármester megköszöni Elnök úrnak, képviselő úrnak is a tájékoztatót, és jelzi 

Gönczi Mihály képviselőtársuk zárja a sort. 
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Gönczy Mihály képviselő szép estét kíván minden tévénézőnek. Tisztelt tataiak, tisztelt 7-es 

választókörzetben élők, először is hálásan köszöni, hogy ezt a választókörzetet képviselheti október 

9-től. Elmondja, Gönczy Mihálynak hívják, a Berta malom közelében lakik a családjával. Nagyon 

fontos volt neki, hogy abban a választókörzetben induljon, ahol él is, ugyanis ez segít, hogy jobban 

megértse a körzet problémáit, illetve hitelesebben képviselhesse az itt élők érdekeit. Mérnök, 

mérnöki munkája során több mint egy évtizedes vezetői tapasztalatra tett szert. Önkéntesként pedig 

részt vesz Tata, illetve a választókörzet életében is. Mindemellett triatlonozik is. Fő célja volt 

induláskor, hogy továbbiakban képviselőként is a városrészükkel együtt tehessen a közterületek 

szépítéséért, a közösségeik erősítéséért és képviselhesse az itt élőket. Egy nagyon szép példa volt 

erre például a Malom-patak kitisztítása ott a Berta-malom környékén októberben, melyet együtt, 

az ott élőkkel együtt raktak rendbe. Áldozat és szolgálat, ez a két szó, ami nagyon fontos így neki 

a képviselői munkában. Mivel ez nem egy cím, nem egy tisztség számára, hanem egy elhivatott 

feladat, egy felelősség, és hogy valóban a közösség szolgálatában álljon. Természetesen maga is, 

mint a képviselőtársai többi része is, nap mint nap kap feladatot, kérést e-mailben, a közösségi 

médián keresztül is érkeznek hozzá visszajelzések, kérdések, javaslatok, problémák, amelyeket így 

lehetőség szerint igyekszik megoldani, vagy meg fog oldani. Egy picit visszatekintene, mivel itt él 

egy pár éve ebben a körzetben, és külső bizottsági tag is volt a pénzügyi bizottságban. Felsorolás 

lenne, hogy milyen fejlesztésekben, illetve mikben, milyen akciókban, milyen tevékenységekben 

vett részt: a közvilágítást fejlesztették több utcában, a Mikovényi utca végén a járdaszakaszt 

javították meg. A Jázmin iskola szülői munkaközösségének vezetőjeként szintén együtt vett részt 

a szülőtársakkal, tanárokkal az intézmény kerítésének festésében és segített a játszótér 

megvalósításában is. A Juniorka óvodában együtt festették le az ablakokat, 11 padot helyeztetett 

ki a körzetben, ez valójában a tisztitelepet, illetve a Gesztenye fasort jelenti, illetve több tucat 

facsemetét ültettek el együtt az ott élőkkel. A Bacsó Közösségi Kertet 2020 óta gyakorlatilag 

folyamatosan fejlesztik. Kialakították a Geszti parkot is. A városrészük polgáraival összefogva 

számos városépítő akciót szerveztek már a tisztitelepen, a Gesztenye fasorban, a környéken, 

például a vasútállomás környékén, vagy amit említett, a Malom-patak megtisztítása az kétszer is 

volt. Az utóbbi hónapokban két illegális hulladéklerakót számoltak fel a Városgazda 

munkatársaival együtt és mindemellett számára fontos a közösségépítés is. Számos ilyen eseményt 

szervez, legyen akár most a tatai adventi ablakok, mely a Bacsó közösségi kert környékéről indult 

ki, vagy akár a Bacsó karácsony. Úgy gondolja, az ilyen apró fontos dolgok is segítenek abban, 

hogy a körzetük egy tisztább, élhetőbb hely legyen mindenki számára. Szóba került itt a kutyás 

téma is. Már tervezi egy ideje az első kutyafuttatót a körzetben. Volt egy felmérés a kutyások 

részéről, ez pozitív visszajelzés volt. Várhatóan vagy bízik benne, hogy ezt tovább tudja vinni ezt 

a projektet, és megvalósul az első kutyafuttató Tatán. Picit maga is hozzátenne időben, 

gyakorlatilag így a múlt hét végén átléptem a 2000 önkéntes órát, amit így tett Tatáért és ennek a 

több mint a felét itt a körzetben csinált különböző akciókat, tevékenységeket. Nagyon sok terve 

van még itt a tiszti telepen, illetve a Gesztenye fasoron, környékbeli utcákban. Volt egy lakossági 

fórum, ez volt a legutolsó lakossági fórum, ha jól emlékszik 2021-ben, amelyet maga hívatott össze 

Polgármester úrral lakossági kérésre, de örömmel jelenti be, hogy az első, képviselői munkája során 

az első igazi lakossági fórum, az 2025. január 16-án lesz 18.00 órakor a Juniorka Óvodában. Erről 

természetesen minden körzetben lakó kap információt, és meg is lesz hirdetve. Szeretné 

megköszönni még egyszer a támogatásukat. Sokat tanult a képviselőtársaktól is, mindenkitől, azt 

lehet mondani, hogy mindenkitől tanult. És egy nagyon pozitív dolog indult el, úgy gondolja. Ezzel 

be is fejezné. Áldott, békés, boldog karácsonyt, illetve boldog újévet kíván minden tatainak, 
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mindenkinek. És van még egy apróság, amit megemlítene itt, minden postaládában a körzetben 

élők meg fognak találni egy ilyen karácsonyi üdvözlőlapot. Így a Jázmin iskola van a háttérben, 

gyakorlatilag ez az az intézmény, amit a legjobban támogat már évek óta. Odajártak a gyerekei is, 

az egyik még oda jár, és tudja, hogy itt a körzetből, itt a teremben is többen laknak a körzetben, de 

ezt az egy képeslapot hozta, a többi az otthon van most kezdi majd szétosztani személyesen. Ezt 

szeretné átadni személyesen. 

 

Michl József polgármester megköszöni a tájékoztatást és jelzik, Szalay Ildikó képviselő asszony 

szeretné újrakezdeni, úgyhogy akkor második kör következik. 

 

Szalay Ildikó képviselő elmondja, nem, nem szeretné. Megnyugtatja Polgármester urat, hogy most 

gyors lesz. Az előbb szigorúan vettem a feladatot, beszámoló, beszámoló. Viszont akkor szeretné 

megragadni az alkalmat maga is, hogy először is köszönetet mondjon mindazon tataiaknak, akik 

miatt egyáltalán itt van, és itt lehet. Köszöni a bizalmukat, köszöni azt is, hogy folyamatosan hozzá 

fordulnak a problémáikkal. Köszöni az önkormányzat dolgozóinak, az irodavezetőknek, hogy 

eddig mindig, minden alkalommal segítséget kapott, hogy eddig mindig támogatást kapott, mindig 

válaszokat kapott. És itt nem szeretne igazából kiemelni senkit, de azt hiszi, hogy mindenki tudja, 

hogy különösen sokszor fordultam két irodavezető úrhoz segítségért. Tényleg hálás azért, hogy 

mindig megkapta a támogatást. Ezen kívül pedig köszöni minden önkormányzati dolgozónak azt 

az elképesztő türelmet, hogy még mindig elképesztő türelmesen ülnek ott és várják azt, hogy végre 

befejezzék. Úgyhogy ígéri, hogy nem fogja most már hosszúra nyújtani. Viszont szeretné 

megköszönni a cégvezetőknek szintén a hasonló tapasztalatokat, ezenkívül pedig annak a 

számtalan szakembernek, nem feltétlenül csak Tatán, de Tatán is, akik támogatják és segítik, meg 

valamint egyesületük tagjainak. És szeretné megköszönni képviselőtársainak is. Ide van fölírva, 

fölírta magának. Szeretné megköszönni képviselőtársainak is, volt, akinek a támogatást, volt, 

akinek néhány pozitív szót, volt, akinek a tapasztalatot. Azt ígéri meg, hogy továbbra is megpróbál 

együttműködni azzal, akivel lehet és tényleg békés, áldott, boldog karácsonyt kívánok 

mindenkinek. 

 

Michl József polgármester megköszöni a hozzászólást. Tisztelt képviselőtestület, akkor most még 

a polgármesteri beszámolót kell végighallgatniuk, de lerövidíti. Azzal szokott kezdődni, csak most 

maga elé engedte képviselőtársait. Szeretné tájékoztatni a kedves nézőket, akik még nézik és 

képviselőtársait, hogy az a javaslata, hogy miután láthatóan nagy érdeklődés van, meg több kérdés 

is most itt maradt írásban, válaszaik is itt vannak már, tehát a lehető leggyorsabban igyekeznek 

megválaszolni, az írásban feltett kérdésekre is a visszajelzést megküldik. Tavasszal valamikor a 

képviselő-testület miután elfogadta a költségvetést, akkor úgy gondolja, hogy van értelme egy 

másik közmeghallgatást tartani, amiben részletesen tájékoztatni tudják a tataiakat, hogy a most 

elhangzott ígéretekből és javaslatokból mi került be a testületnek a költségvetésébe. Eredetileg ez 

így szokott lenni, hogy novemberben vagy decemberben fogadják el a költségvetést, és erről szól 

a közmeghallgatás, elsősorban a jövő évben mi várható, mi mindent tudnak megvalósítani. A 

beszámolóját azt elolvashatták a minden családhoz eljuttatott könyvben, a képviselő-testülettel 

együtt, a társaival együtt, amit készítettek a ciklus lezárásaként. Az elmúlt néhány hónapról meg 

igyekezett folyamatosan hírt adni, meg láthattak mindent és képviselőtársai pedig most sok 

mindent kiemeltek. Köszöni nagyon az együttműködést minden képviselőtársának. Köszöni szépen 

Jegyző úrnak és a hivatal munkatársainak, a társszervezeteknek a közös munkát, és a volt 
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képviselőtársainak is köszöni, akik a választást megelőzően az első félévben dolgozhattak együtt 

itt a képviselő-testületben. A mai közmeghallgatásukat ezzel bezárjuk. Köszöni szépen 

mindenkinek. 

 

További észrevétel, javaslat, hozzászólás nem hangzik el, így a közmeghallgatást Michl József 

polgármester 21.29-kor bezárja. 

 

 

 

K.m.f. 
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